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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter  X/-  Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X   Annelie Stiglund T Tom §241 

Cathrin Bergenstråhle X   Richard Herrey  N From §244 

Tobias Nässén X  From §240 Asta Groth  T  

Sofia Fölster  X  From §240 Elisabeth Engström T  

Helene Skantze  X   Anders Bruhn N §§233-249  

Filip Wiljander  X   Annika Jung N From §239 

Eva Öhbom Ekdahl X   Vilma Mori Aguilar T Tom §239 

Bo Bergkvist  X   Dominique Faymonville T Tom §240 

Richard Wendt  X   Per Norling T  

Oliver Rykatkin X   Angela Berglund T  

Eivor Örenmark X      

Magnus Sjöqvist X  Tom §243    

Anna Kjellin Flory -      

Peter Zethraeus  X  From §240    

Johan Hiller X      

Axel Krottler -      

Andreas Brännström X  From §233    

Lotta Riedel   X      

Lena Gatenborg  -      

 Centerpartiet (C) 

Christine Lorne  X  Tomas Hjort  -  

Hans Peters  X   Olga Anikina  N  

Håkan Ekengren  X   Alexi Strandberg -  

Johan Krogh  X      

Linnea Strömberg  X      

Martin Alejandro Hedman  X      
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 Liberalerna (L) 

Gunilla Grudevall-Steen X   Lena Linnerborg T  

Monica Brohede Tellström X   Anna-Karin Boréus T  

Martin Sääf X   Johan Kjellman -  

Louise Granath X  From §240    

Mats Granath -      

 Kristdemokraterna (KD) 

Karin Teljstedt X  Malin Gunnesson N From §233 

Anders Tiger X  Joakim Franklin -  

Lydia Liu X     

 Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X  Andreas Falk  T From §231 

Hadia Mian X  Tom §239 Ella Tegsten  T From §231 

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  -  

Espen Bjordal  X   Emelie Norberg Friberg -  

Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  T  

Martin Hellströmer  -   Andreas Andersson T  

Majvie Swärd  X      

Mattias Qvarsell -      

Helena Westerling  X      

Carl-Magnus Grenninger  X      

Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Bosse Ståldal  T  
Mikael Carlsson  X   Shahin Malak  N  
Lina Olsson  X   Lamin Jatta Modigh  N From §238 
Efson Goitom  -      
Yusie Rundkvist Chou  X      

 Sverigedemokraterna (SD) 

Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  N  

Esa Örmä X   Pernilla Axelsson  -  

Stephan Andersson  X   Åke Söderman -  

Leonid Yurkovskiy  X      

David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 

Sidney Holm X   Louise Ollivier  T  

Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  N  
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Ninni Lindberg  X      

Pascal Mafall Fall  -      

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  X   Fredrik Holmkvist T Tom §238 

Salka Hallström Bornhold   -   Tomas Ottosson T  

Lisa Rasmussen X      
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§ 224  KFKS 2018/888 

 

Ny ersättare (SD) i Nacka kommunfullmäktige 
 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Åke Söderman (SD) till ny ersättare. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
 
- - - - - 
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§  225  KFKS 2018/888 

 

Ny ersättare (KD) i Nacka kommunfullmäktige 
 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Joakim Franklin (KD) till ny ersättare. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
 
- - - - - 
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§  226  KFKS 2018/888 

 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(KD) i Nacka kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beviljar Joakim Franklins begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
 
- - - - - 
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§ 227  KFKS 2018/888 

 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(NL) i Nacka kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beviljar Efson Goitoms begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 228 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Johan Hiller (M) och Gunnel Nyman Gräff (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M) och Martin Hedman 
(C). Justeringen äger rum den 17 juni 2019 i Nackasalen och den 19 juni 2019 kl. 16.00 i 
Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
 
- - - - - 
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§ 229 KFKS 2018/1105 

Klimatsekretariat i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström med flera (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att inrätta ett klimatsekretariat och 
noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen inrättar ett klimatsekretariat med uppgift att främja 
klimatåtgärder i kommunen. Klimatsekretariatet ska föreslå, genomföra och utvärdera 
klimatåtgärder i Nacka. Klimatåtgärderna föreslås gälla både kommunens egna verksamhet, 
kommunens invånare och företag som är verksamma i Nacka kommun.  
 
För att bli en miljösmart kommun inrättades under 2019 ett miljöutskott under 
kommunstyrelsen vars uppgift är att följa upp de lokala miljömålen i Nacka samt aktivt 
arbeta med miljö-och klimatåtgärder i hela kommunen. Sedan miljöprogrammet inrättades 
2016 har ett arbete pågått i kommunen, kommunens verksamheter, företag och nackabor 
att uppfylla Nackas lokala miljömål. Sammantaget är bedömningen att den nuvarande 
tjänstemannaorganisationen och det nyinrättade miljöutskottet redan arbetar med de frågor 
som motionärerna föreslår. Det beslutas därför att kommunfullmäktige avslår förslaget i 
motionen om att inrätta ett klimatsekretariat samt att det noteras att det redan pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. 
  

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 141 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 104 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten och stadsledningskontoret den 4 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 141 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 104 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att inrätta ett klimatsekretariat och 
noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP), bifall till förslaget i 
motionen. 
 
Hans Peters (C), med instämmande av Carl-Magnus Grenninger (S), Bosse Ståldal (NL) 
och Viktor Ellström (S) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Lisa Rasmussens yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Hans Peters yrkande. 
 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets kommunfullmäktigegrupp 
och ingav följande.  
 
”Vänsterpartiet reserverar oss till förmån till vårt förslag till beslut att bifalla motionen. 
 
Vi från Vänsterpartiet vill tydliggöra att läget är värre än när motionen skrevs. För andra 
året i rad ökar utsläppen av koldioxid från Sverige och resten av världen, samtidigt som 
utsläppsminskningarna behöver öka för att vi ska en chans att rädda klimatet. Målet på två 
graders uppvärmning är troligtvis felaktigt för att kunna motverka kraftiga 
klimatförändringar och det nya målet borde vara 1,5 grader och då är vi illa ute med ökade 
utsläpp. 
 
Vi anser att all verksamhet som kommunen är inblandad i ska granskas ur miljö och 
klimatperspektiv och att konsekvenser av fattade och kommande beslut behöver belysas ur 
klimatsynpunkt. Det är viktigt att det finns ett sekreteriat som samlar kunskap och som kan 
vara föreslående för att hitta nya vägar att vara klimatsmart och koldioxidsnål.  
 
Klimatet och koldioxidutsläppen kan inte skjutas upp mer, skarpa förslag och en kraftfull 
politik som kan vända på koldioxidutsläppkurvan behövs nu. Vänsterpartiet vill att Nacka 
kommun agerar med en ny och pådrivande panik i miljö och klimatarbetet.” 
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Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
kommunfullmäktigegrupp: 
 
” En bra motion vars innehåll till stora delar stämmer väl överens med Nackalistans förslag 
till organisation för miljöfrågor. Eftersom Nackalistan själva lägger en egen motion om 
detta till sammanträdet så yrkar vi bifall till den egna motionen om att tillsätta en 
klimatsamordnare med övergripande ansvar för miljöfrågor.”  
 
Ninni Lindberg lämnade följande protokollsanteckning för Miljöpartiets 
kommunfullmäktigegrupp: 
 
”Vi har i vår (MP) budget redan räknat in detta och vi vill gå ett steg längre och ha en 
klimat- och miljödirektör. Denna motion är i rätt riktning för att vi i Nacka skall kunna 
uppnå våra klimatmål.” 
 
 
- - - - - 
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§ 230 KFKS 2018/1100 

Klimatperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig och 
objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. Beslut som antas ha en påverkan på 
kommande generationer ska redan idag lyfta klimatpåverkan i beslutsunderlaget.  
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Ärendet 
Motionärerna anför i sin motion hur analys och redovisning samt framtagning av åtgärder 
kan bidra till att minska klimatutsläppen. Motionärerna föreslår att alla beslut och åtgärder i 
kommunen ska analyseras ur ett klimatperspektiv i tjänsteskrivelsen på motsvarande sätt 
som konsekvenser för barn redovisas.  
 
Nacka kommun arbetar i dagsläget med åtgärder kopplat till att minska klimatpåverkan i 
kommunen, bland annat har det nya miljöutskottet i uppdrag att arbeta strategiskt med 
dessa frågor. Nacka arbetar även idag med att ta fram miljökonsekvensbeskrivningar i 
samband med detaljplaner som ska redovisa klimat-och miljöpåverkan kopplat till planerad 
ny användning. 
 
Alla beslutsunderlag ska vara allsidiga, objektiva och brett belysa förslagens konsekvenser. 
Det innebär att ett beslut som har en påverkan på kommande generationer ska redan idag 
lyfta klimat- och miljöpåverkan i beslutsunderlaget.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 196 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 142 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 105 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten och stadsledningskontoret den 4 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 196 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 142 
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Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 105 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig och 
objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. Beslut som antas ha en påverkan på 
kommande generationer ska redan idag lyfta klimatpåverkan i beslutsunderlaget.  
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Yrkanden 
Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP) och Lina Olsson 
(NL) bifall till förslaget i motionen. 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Lisa Rasmussens yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Hans Peters yrkande. 
 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets kommunfullmäktigegrupp 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet reserverar oss till förmån till vårt förslag till beslut att bifalla motionen. 
 
Vi från Vänsterpartiet vill tydliggöra att läget är värre än när motionen skrevs. För andra 
året i rad ökar utsläppen av koldioxid från Sverige och resten av världen, samtidigt som 
utsläppsminskningarna behöver öka för att vi ska en chans att rädda klimatet. Målet på två 
graders uppvärmning är troligtvis felaktigt för att kunna motverka kraftiga 
klimatförändringar och det nya målet borde vara 1,5 grader och då är vi illa ute med ökade 
utsläpp. 
 
Vi ser det också med ovanstående i minnet som självklart att miljö och klimatkonsekvenser 
utreds och redovisas i alla kommande ärenden. Speciellt med tanke på att det redan görs så 
mycket på området verkar det mer vara fråga om att sammanfatta redan framtagna 
uppgifter. Och räcker inte de framtagna uppgifterna krävs nytänkande och innovationer för 
att kunna lägga fram maximalt koldioxidsnåla förslag och i övrigt miljöbesparande insatser. 
Alla små steg som minskar utsläppen av koldioxid räknas och bidrar till att kommunens 
totala utsläpp kan minska. Det gäller naturligtvis också varor som produceras i länder men 
konsumeras i Nacka. Vänsterpartiet anser att det är ett bra och nödvändigt förslag att alla 
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beslut innehåller miljö och klimatkonsekvens. Klimatet och koldioxidutsläppen kan inte 
skjutas upp mer, skarpa förslag och en kraftfull politik som kan vända på 
koldioxidutsläppkurvan behövs nu.  
 
Vänsterpartiet vill att Nacka kommun agerar med en ny och pådrivande panik i miljö och 
klimatarbetet.” 
 
Lina Olsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans kommunfullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
” Nackalistan anser det är en god idé att addera en rubrik "konsekvenser för klimatet" i 
beslutsärenden, precis som kommunen idag har rubriken "konsekvenser för barn". 
Klimatfrågan är en så viktig fråga att detta är motiverat. Nacka Kommun bör göra mycket 
mer för att höja sin kompetens och förbättra beslutsunderlag. Detta skulle varit ett bra 
första steg. Vi beklagar att inte motionen fick bifall av majoriteten.” 
 

Protokollsanteckningar 
Ninni Lindberg lämnade följande protokollsanteckning för Miljöpartiets 
kommunfullmäktigegrupp: 
 
”Miljöpartiet har i en tidigare motion haft liknande tankegångar som motionären. Att det är 
viktigt att tänka framåt och i ett bredare perspektiv.” 
 
Karin Teljstedt (KD) lämnade följande protokollsanteckning för Kristdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp: 
 
”Det är en angelägen fråga motionärerna tar upp. Att minska klimatutsläppen torde vara en 
fråga om vår långsiktiga överlevnad. Det är då ett bekymmer att det är vår välfärd som 
orsakar de ökade klimatutsläppen. 
 
Med förbättrad och smart teknik kan klimatpåverkan minska, men faktum kvarstår, det är 
när vi lever våra liv som klimatpåverkan sker. När du flyger så minskar mitt utrymme för 
välfärd, om den totala påverkan inte ska öka. När vegetarianen äter klimatsmart mat får jag 
utrymme att äta kött utan att klimatet blir sämre. 
 
Vi kan dölja vår egen klimatpåverkan genom att konsumera varor som har sin 
klimatpåverkan förlagd till andra delar av världen. Det gör orsakssambanden svåra att 
klarlägga. 
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Det hela är en intrikat väv, där vi gärna skjuter över skulden för klimatpåverkan på andra. 
Men vi har alla vår del i detta. Därför är motionärernas förslag värt att överväga. Alla sätt 
att synliggöra och klarlägga var klimatpåverkan sker, bör övervägas. 
 
Men att i varje tjänsteskrivelse försöka hitta vilken klimatpåverkan varje kommunalt beslut 
medför, riskerar att tynga arbetet utan att man kommer närmare en lösning. Sambanden är 
alltför komplexa. 
 
Det första av Nackas sex miljömål handlar om begränsad klimatpåverkan. Redan när det 
målet ska följas upp har vi problem, bland annat för att det är svårt att mäta 
konsumtionens påverkan, eftersom en avsevärd del är förlagd utanför Nacka. Att då tro att 
vi kan klarlägga effekten på klimatet av varje politiskt beslut, riskerar att snarare undergräva 
förtroendet för arbetet med att begränsa klimatpåverkan. 
 
Vi tror mer på arbetet med Agenda 2030 som Kristdemokraterna har tagit initiativ till. Det 
innehåller ett helhetsarbete för långsiktig hållbarhet över alla delar i samhället. De 17 målen 
och 169 delmålen har alla FN:s 193 medlemsländer förbundit sig att arbeta med. Där har 
också Nacka sin del. Meningen är att mål 13, bekämpa klimatförändringarna, ska interagera 
med alla de andra målen.  
 
I det arbetet får vi hjälp av SKL:s och FN-förbundets gemensamma projekt Glokala 
Sverige, där Nacka är med.” 
 
 
- - - - - 
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§ 231 KFKS 2018/1215 

Krav vid upphandling av livsmedel 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP)  

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa ett krav på nitrit-fria processade 
köttprodukter i de kommunalt upphandlade livsmedlen eftersom det skulle innebära att 
inga charkprodukter kan upphandlas på grund av bristande tillgång, att det inte är i enlighet 
med Nackas styrmodell samt att riskerna med att ta bort nitriten bedöms större än nyttan.  

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska införa ett krav på nitrit-fria processade 
köttprodukter i de kommunalt upphandlade livsmedlen. 
 
Tillsatsen nitrit används som konserveringsmedel för att minska tillväxten av flera farliga 
bakterier, förutom i KRAV-märkta produkter där tillsatsen inte är tillåten. Tillgången på 
KRAV-märkta charkprodukter är dock mycket begränsad och ett förbud skulle innebära att 
kommunen inte skulle kunna köpa korv- och charkprodukter på avtal. Kommunen ska 
även vara konkurrensneutral och i enlighet med styrmodellen är det därmed av stor vikt att 
verksamheterna inte styrs i detalj vad som ska serveras. Därtill finns det risker med att ta 
bort nitriten som bedöms större än nyttan. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §198 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 143 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 106 
Bilaga 1 Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, Välfärd samhällsservice och inköpsenheten den 
4 mars 2019 
Bilaga 2 Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 198 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 143 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 106 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa ett krav på nitrit-fria processade 
köttprodukter i de kommunalt upphandlade livsmedlen eftersom det skulle innebära att 
inga charkprodukter kan upphandlas på grund av bristande tillgång, att det inte är i enlighet 
med Nackas styrmodell samt att riskerna med att ta bort nitriten bedöms större än nyttan.  
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V) bifall till förslaget i 
motionen. 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lämnade följande protokollsanteckning för Miljöpartiets 
kommunfullmäktigegrupp: 
 
”WHO beslutade redan 2015 att klassa processat rött kött som cancerframkallande. 
Anledningen är att det finns tydliga bevis på kopplingen mellan processat rött kött och 
cancer. Det finns inga tydliga bevis för att det är just nitriten i köttet som är boven men 
Miljöpartiet anser att kommunen borde välja det säkra före det osäkra.  
 
Det är idag dessutom bevisat att nitrit inte motverkar botulism, den anledning som 
köttindustrin anför som huvudargument för att tillsätta nitrit. I vårt grannland Danmark är 
alla ekologiska charkprodukter nitritfria sedan 1989 utan att det lett till några utbrott av 
botulism. En annan effekt av nitrit som köttindustrin talar tystare om är att nitriten genom 
en kemisk reaktion med järn ger köttet en mer rosaröd färg som av konsumenter föredras 
framför den mer naturliga grå färgen. Genom att tillsätta nitrit går det också att pumpa in 
mer vatten i köttet utan att den färdiga produkten förlorar vare sig spänst eller konsistens. 
 
Eftersom nitrit är en onödig och potentiellt cancerframkallande tillsats, anser Miljöpartiet 
att kommunen inte ska servera processat kött som innehåller nitrit i sin verksamhet. 
 
Lisa Rasmussen lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
kommunfullmäktigegrupp: 
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”Vänsterpartiet anser att det var ett bra förslag som Miljöpartiet hade. Utbudet av livsmedel 
som är fria från dåliga tillsatser ökar numera, det blir allt lättare att få tag på. Om en 
kommun som vår också skulle börja efterfråga det så skulle det skynda på den 
omställningen som pågår nu inom livsmedelsproduktionen.” 
 
 
- - - - -  
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§ 232 KFKS 2019/96 

Motion – Insynsplatser i kommunala nämnder 
Motion den 28 januari 2019 från Leonid Yurkovskiy (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget i motionen eftersom alla får ta del av 
beslutsunderlag och protokoll från nämnderna och då bedöms särskilda insynsplatser inte 
behöva införas. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att samtliga partier i kommunfullmäktige, som inte har ordinarie eller 
ersättarplats i kommunens nämnder, ska ha rätt till en insynsplats i dessa. Utifrån att alla får 
ta del av beslutsunderlag inför sammanträdena i nämnder och protokollen från nämnderna 
så bedöms insynen i beslutsprocessen var stor. Om det i kommunfullmäktigedebatten 
hänvisas till diskussioner i nämnder som är av avgörande betydelse för ett ärende så finns 
det som regel med i protokollet från nämnden (ofta i så kallade protokollsanteckningar). 
Utifrån dessa aspekter avslås förslaget i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §199 
Kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 144 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 107 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten 21 februari 2019  
Bilaga 1  Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 199 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 144 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 107 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Motionen avslås eftersom alla får ta del av beslutsunderlag och protokoll från nämnderna 
och då bedöms särskilda insynsplatser inte behöva införas. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL), bifall till 
förslaget i motionen. 
 
Anders Tiger (KD) yrkade, med instämmande av Ella Tegsten (S), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Anders Tigers yrkande mot Leonid Yurkovkiys 
yrkande och fann att Anders Tigers yrkande hade bifallits.  
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 46 röster för Anders Tigers 
yrkande och 10 röster för Leonid Yurkovskiys yrkande. 4 ledamöter avstod. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Anders Tigers yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  

 Voteringslista 1 
 

Reservationer 
Leonid Yurskovskiy reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp och ingav följande. 
”Jag anser att förvaltningen i sin bedömning har överskattat den genomsnittliga 
arbetskapaciteten som en fritidspolitiker har. Endast handlingar för ett 
kommunfullmäktigesammanträde kan innehålla hundratals sidor med viktig information 
och för ett eventuellt litet parti som saknar politiska tjänstemän eller avlönade 
förtroendevalda är det näst intill omöjligt att på ett, med andra partier, likvärdigt sätt få en 
fullständig bild av alla ärenden som de senare ska ta ställning till i kommunfullmäktige.  
 
Förvaltningen poängterar riktigt att protokollen från nämnderna inte utgörs av 
diskussionsprotokoll. Många relevanta frågor som tas upp under diskussionen förbigår 
därför protokollen och de offentliga handlingarna.  
 
Då personen som hypotetiskt besitter insynsplatsen formellt sett inte skulle vara vald som 
representant i nämnden, skulle denne heller inte vara i behov av arvode i samband med att 
samma närvaroplikt och ansvar inte tillfaller personen i fråga.  
 
Redan idag förekommer tjänstemän och andra personer av intresse på 
nämndsammanträdena som får yttra sig och ta del av diskussionen utan att deras närvaro 
kräver särskild arvodering. Att exempelvis adjungera en fullmäktigeledamot på samma sätt 
borde rimligtvis vara genomförbart.  
 



 29  
 17 juni 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Ur demokratisk synpunkt i allmänhet och ur det kommunalpolitiska perspektivet i 
synnerhet är det en nackdel om inte samtliga partier som är representerade i 
kommunfullmäktige har direkt insyn i nämndernas arbete. Som kommun bör vi förenkla 
det politiska arbetet för de folkvalda när så är möjligt.” 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier (MP) lämnade följande protokollsanteckning för Miljöpartiets 
kommunfullmäktigegrupp: 
 
”Miljöpartiet grundades med starkt fokus på att beslut ska tas så nära medborgaren som 
möjligt. För oss är lokala folkomröstningar och än närmre medborgardialog grundläggande 
i en vital demokrati. Vi arbetar för det lokalt, i regeringsställning samt inom EU. 
https://www.mp.se/politik/demokrati-och-politik 
 
Miljöpartiet i Nacka har tidigare lyft upp behovet av öppna politiska möten där 
Nackamedborgaren får delta under mötet och ges möjlighet att ställa frågor när så är 
möjligt.  Detta är för oss en viktig fråga.  
 
Motionen tar endast höjd för en delaktighet för politiker med fokus på att främja 
motionärernas partis egna intressen. Platser i kommunens nämnder fördelas efter 
förhandlingar och därefter överenskommelser mellan de olika politiska partierna – 
motionärernas parti har en politik som inget annat parti önskar samarbeta med.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lämnade följande protokollsanteckning för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp:  
 
”Vi socialdemokrater har förordat en lösning med öppna nämndssammanträden som regel. 
I de fall det finns ärenden som kräver stängda möten ska dessa ärenden hanteras på icke-
öppna möten. Det skulle innebära att allmänheten och även små partier som av egen kraft 
inte kan ta plats i nämnderna kan ta del av nämndens sammanträden. Det skulle både 
kunna berika demokratin och bidra till ökad öppenhet.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lämnade följande protokollsanteckning för Nackalistans 
kommunfullmäktigegrupp: 
 
”Öppenheten är begränsad i Nacka. Tidigare gick det bra att ha s.k. insynsplatser i nämnder 
under det tidigare moderata styret. Sedan ett nytt styre kom till så togs det snabbt bort. Inte 
heller har man öppna nämnder för allmänheten som är vanligt i en mängd kommuner. 
Devisen Öppenhet och mångfald, skaver betänkligt. Däremot så lägger man ned avsevärda 
summor på PR-liknande kommunikationer till Nackaborna. Man anstränger sig inte för att 
utveckla insyn och öppenhet i Nacka trots 100-årsjubiléet av demokratins genomförande i 
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kommunerna. Demokratin behöver även idag erövras, inte minst idag då Nacka har haft 
samma styre i flera decennier och inte vill bifalla vare sig insynplatser eller öppna 
nämndmöten. Nackalistan har sedan start propagerat för detta och eftersom det är en 
principfråga för oss så biföll vi denna motion.” 
 
 
- - - - -  
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§ 233 KFKS 2018/81 

Motion - Kommunal hemtjänst 
Motion den 29 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff m. fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att införa kommunal hemtjänst. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun inför hemtjänst i egen regi. Idag finns endast 
privata alternativ och motionärerna vill genom att införa kommunal hemtjänst öka 
valfriheten men också insynen i vad det egentligen kostar att driva hemtjänst enligt 
uppställda kriterier och med bra villkor för personalen. Möjligheten att kunna välja en 
kommunalt driven hemtjänstverksamhet skulle kunna upplevas positivt från vissa 
medborgare. Den samlade bedömningen är dock att det i nuläget inte finns ekonomiska 
förutsättningar för att driva en hemtjänst i egen regi. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 200 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 143 
Tjänsteskrivelse från Välfärd samhällsservice den 8 april 2019 
Bilaga 1 Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 200 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 143 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att införa kommunal hemtjänst. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Amanda Sandholm (V), Christina 
Ståldal (NL), Lisa Rasmussen (V) och Ninni Lindberg (MP), bifall till förslaget i motionen. 
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Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Oliver Rykatkin (M) och Monica 
Brohede Tellström (L) bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Karin Teljstedts yrkande mot Gunnel Nyman Gräffs 
yrkande och fann att Karin Teljstedts yrkande hade bifallits.  
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Karin Teljstedts 
yrkande och 23 röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige hade 
således bifallit Karin Teljstedts yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  

 Voteringslista 2 
 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets kommunfullmäktigegrupp 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet reserverar oss till förmån till vårt förslag till beslut att bifalla socialdemokraternas motion. 
 
Vänsterpartiet anser att just i hemtjänsten uppstår de problem som en marknadsstyrning av 
behovsstyrda och offentlig finansierade verksamheter som tydligast och mest. Idén om att 
kunna skapa en marknad och ha en finansiering av verksamhet med utgångspunkt från att 
den privat ordnade och kommunalt ordnade ska kunna mellan sig bli helt 
konkurrensneutral är naiv. Det finns i lagstiftningen en del krav som ska leda till 
konkurrensneutralitet, men de är långt ifrån tillräckliga. Vi anser därför att ha kundval inom 
våra verksamheter inte fungerar konkurrensneutralt. 
 
Särskilt när man utför tjänster där man går hem till någon till skillnad från tjänster där 
brukaren kommer till verksamheten blir problematisk. I skola, förskola och liknande kan 
man ta in flera brukare som tar med sig sin finansiering till en verksamhet där man kan 
skriva in fler och ta hand om fler samtidigt. I hemtjänst har man dessutom restid mellan 
sina brukare. Det går visserligen att göra en bättre eller sämre planering av vilka man går 
hem till, men det är bara till en viss nivå.  
 
Eftersom det också är kommunfullmäktige som sätter priset för ersättningen och för att 
majoriteten har satt så låga nivåer så att det inte kan betala för de faktiska kostnader som 
kommunen hade som anordnare så har man också satt en förhandlingsmodell om löner 
och andra avtalsvillkor ur spel. Skillnaden i kostnader i en verksamhet där 
personalkostnader utgör 80-90% av verksamhetens kostnader blir stor när man kan ha 
olika lönelägen och kostnader för kollektivavtalsvillkor beroende på vilket kollektivavtal 
man har. I de flesta fall har heller inte de auktoriserade hemtjänstföretagen i Nacka ens ett 
kollektivavtal. 
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Med ovan sagt så anser vi att det inte stämmer att det råder konkurrensneutralitet i faktisk 
mening, enbart i den mening som krävs i LOV och det är otillräckligt.” 
 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Det är intressant med den historiebeskrivning som majoriteten ger. Att den kommunala 
hemtjänsten skulle ha lagts ner för att den blev bortvald av kunder. Enligt vår uppfattning 
stämmer den beskrivningen inte alls. Tvärtom reagerade många ”kunder” med oro och 
bestörtning när de TVINGADES välja annan hemtjänst när den kommunala lades ner. 
Under åren, i kontakt med medborgare, så har också det önskemålet kommit, att kunna 
välja hemtjänst som drivs av kommunen.  
 
Detta går också att ta del av i tjänsteskrivelsen: ”Underskottet berodde bland att på att den 
kommunala hemtjänsten bar kostnader för annat än den egna verksamheten och att personalkostnaderna 
var högre än hos de privata anordnarna.” 
 
Dessutom pågick ett – lyckosamt - förbättringsarbete och ekonomin hade vänt, men 
förändringarna hann inte klara innan den kommunala hemtjänsten blev nedlagd.  
 
Det är tråkigt att Liberalerna inte står upp för det ställningstagande som dåvarande 
Folkpartiet intog, nämligen att behålla den kommunala hemtjänsten. Däremot försöker 
nuvarande liberalerna att låtsas som att de är lite för, citat ”Vi Liberaler har ingenting emot 
om Välfärd Nacka vill starta upp en kommunalt driven hemtjänst….”  
Självklart kommer inte Välfärd Nacka starta en ny verksamhet utan ett uppdrag från 
politiken. 
 
Men förutom att fastna i en (missvisande) historiebeskrivning finns inga skäl att inte titta 
framåt, vilket vi uppfattar att majoriteten inte har gjort.  
 
Det finns ett par särskilda skäl att införa hemtjänst i egen regi: 1) Att öka valfriheten, 2) Att 
få insyn i hur mycket det kostar – med bra villkor för personalen – att bedriva en kvalitativ 
hemtjänst. Vid kontakter med privata hemtjänstföretag de senaste åren har det t.ex. 
framkommit att ersättningen inte medger företagen att ha kollektivavtal. Om det stämmer 
behöver naturligtvis hemtjänstchecken öka. 
 
I Mats Gerdaus protokollsanteckning står att det är helt ideologiskt betingat av 
”vänsteroppositionen” och att vi inte vill lösa några problem. Självklart är hela syftet med 
motionen att förbättra för medborgarna i Nacka. Det finns medborgare i Nacka, som till 
skillnad från majoriteten, inte tycker att det är något konstigt att vilja välja hemtjänst (eller 
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för den skull skola) som drivs av kommunen. Tvärtom. Man ser det som en garant att det 
finns t.ex. kollektivavtal. Något som är svårt att hitta när en väljer hemtjänstföretag. 
 
Det är också intressant att Mats Gerdau tror att konkurrensen skulle snedvridas för att det 
skulle finnas ett kommunalt alternativ. Är det därför alla nya förskolor blir privata? Och 
kan alla kommunala förskolor och skolor nu börja oroa sig för att läggas ner så de inte kan 
konkurrera med privata alternativ?” 
 

Protokollsanteckningar 
Ninni Lindberg lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Nacka ska ha en konkurrenskraftig egen produktion utav välfärdstjänster. Både för 
medborgarnas rätt att välja men även för att säkerställa kompetensen hos personalen. Det 
är alltså hög tid att KS trimmar styrmodellen så att även kommunen erbjuder tjänster.” 
 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Liberalernas 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Vi Liberaler har ingenting emot om Välfärd Nacka vill starta upp en kommunalt driven 
hemtjänst, men vi ser heller inget egenvärde i att kommunen själv driver verksamheten. 
Den kommunala hemtjänsten som tidigare drevs hade mycket riktigt ekonomiska problem, 
men de bestod främst av att allt färre kunder valde dem som utförare och att de hade svårt 
att organisera verksamheten så att tiden tillsammans med kunden blev tillräckligt lång och 
var därför inte lika effektiva som andra utförare. Det är viktigt att hemtjänstutförare ska ha 
möjlighet att följa kollektivavtal och att de anställda ska ha rimliga arbetsvillkor, oavsett om 
det är en kommunal eller fristående anordnare.” 
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Vi har många hemtjänstföretag som konkurrerar om att erbjuda god service och omsorg 
till våra äldre i Nacka. Den kommunalt drivna hemtjänsten avvecklades 2007 därför att den 
valts bort av våra äldre, var ineffektiv och brottades med långvariga mångmiljonunderskott. 
För vänsteroppositionen är det ett självändamål att hemtjänsten ska drivas kommunalt, det 
är helt ideologiskt betingat och de vill inte lösa något verkligt problem med detta förslag. Vi 
ser stora risker att förslaget skulle leda till att konkurrensen snedvrids, att det blir dyrt för 
skattebetalarna och att rekryteringen av personal till annan omsorgsverksamhet som drivs i 
kommunal regi skulle försvåras om man nu också ska starta hemtjänst. Det är svårt med 
personalrekryteringen redan som det är.” 
 
 
- - - - -  
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§ 234 KFKS 2018/967 

Placering av förskola i Järla 
Motion den 15 oktober 2018 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen har beslutat att avbryta pågående 
detaljplanearbete med förskola i Lillängsskogen samt att ge organisationen i uppdrag att 
återkomma med förslag till start-PM för en förskola vid Järlavägen i Storängen. Motionen 
är därför färdigbehandlad avseende förslag om förskola i och vid Järla skola samt att 
kommunen ska avvakta med förslaget om förskola i Lillängen.  
 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att bilda naturreservat i 
Lillängsskogen på grund av att, om området ska skyddas, finns det andra skyddsformer 
som bedöms vara mer lämpliga.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen beslutar om att utreda förslaget om förskola i och vid 
Järla skola och avvaktar med förslaget om förskola i Lillängen tills utredningen är färdig 
samt att kommunen satsar på byggnation av förskola vid Järla skola om det inte föreligger 
några allvarliga hinder för detta. Till det föreslås att Lillängsskogen görs till ett 
naturreservat.  
 
Den 11 december 2018 beslutade natur- och trafiknämnden att föreslå att 
kommunfullmäktige avslår motion angående att bilda naturreservat i Lillängsskogen på 
grund av att det, om området ska skyddas, finns det andra skyddsformer som bedöms vara 
mer lämpliga. Kommunstyrelsen beslutade den 1 april 2019 att avbryta pågående 
detaljplanearbete med förskola i Lillängsskogen. Kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott beslutade den 12 mars 2019 att ge planenheten och 
exploateringsenheten i uppdrag att återkomma med förslag till start-PM för en förskola vid 
Järlavägen i Storängen. I och med detta beslutas att motionärernas förslag om alternativ 
placering av förskola vid Järla skola inte föranleder några ytterligare åtgärder.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §201 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 144 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 2 april 2019 
Motion  
Motionens förslag till alternativ placering av förskola i Järla 
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Underlag naturvärdesinventering (planunderlag till detaljplan) 
Tjänsteskrivelse till natur- och trafiknämnden den 29 november 2018  
Natur- och trafiknämnden den 11 december 2018 § 226 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 201 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 144 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen har beslutat att avbryta pågående 
detaljplanearbete med förskola i Lillängsskogen samt att ge organisationen i uppdrag att 
återkomma med förslag till start-PM för en förskola vid Järlavägen i Storängen. Motionen 
är därför färdigbehandlad avseende förslag om förskola i och vid Järla skola samt att 
kommunen ska avvakta med förslaget om förskola i Lillängen.  
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att bilda naturreservat i 
Lillängsskogen på grund av att, om området ska skyddas, finns det andra skyddsformer 
som bedöms vara mer lämpliga.  
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 11 december 2018 § 226 
Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motion angående att bilda naturreservat i Lillängsskogen på 
grund av att, om området ska skyddas, det finns det andra skyddsformer som bedöms vara 
mer lämpliga. 
 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen: 

1. att utreda förslaget om förskola i och vid Järla skola enligt bifogat förslag och 
avvakta med förslaget om förskola tills utredningen är färdig. 

2. att satsa på byggnation av förskola vid Järla skola om det inte föreligger några 
allvarliga hinder för detta. 

3. att Lillängsskogen görs till naturreservat för centrala Nacka. 
 
I yrkandet att bifalla tredje attsatsen i motionen instämde Helena Westerling (S), Lisa 
Rasmussen (V) och Louise Ollivier (MP). 
 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkanden avseende den första och den andra att-satsen 
beslutades i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Christina Ståldals yrkande avseende den tredje att-
satsen mot Monica Brohede Tellströms yrkande och fann att Monica Brohede Tellströms 
yrkande hade bifallits.  
Votering begärdes och verkställdes.  
Vid voteringen avgavs 33 röster för Monica Brohede Tellströms yrkande och 28 röster för 
Christina Ståldals yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Monica Brohede 
Tellströms yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  

 Voteringslista 3 
 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets kommunfullmäktigegrupp 
och ingav följande. 
 
” Vänsterpartiet reserverar oss till förmån till vårt förslag till beslut att bifalla Nackalistans tredje attsats 
i motionen. 
 
I brist på alternativa förslag till hur man ska kunna skydda Lillängsskogen anser 
Vänsterpartiet att det hade varit bra att bifalla den tredje attsatsen i motionen. Det är 
möjligt att det finns någon annan variant av skydd som skulle kunna vara mer 
ändamålsenlig, men vi har inte sett några utredningar om de alternativen så vi kan inte ta 
ställning till det därför, dessutom låg de inte som förslag vi kunde ha beslutat om. Att göra 
naturreservat skulle heller inte vara något hinder för mänsklig närvaro och rekreation i 
området så det hade inte skadat vårt syfte om vi hade tagit det beslutet.” 
 
Helena Westerling reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
Louise Ollivier reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistans kommunfullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas kommunfullmäktigegrupp. 
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”Sverigedemokraterna vill tillstyrka Nackalistans motion, vars yrkanden väl sammanfaller 
med Sverigedemokraternas linje att söka bevara Nackas gröna även i en period med stark 
utveckling av byggverksamhet i Nacka. 
Givet att det inte möter hinder i existerande författningar eller på annat sätt, vill vi också 
tillstyrka bildandet av naturreservat i Lillängen, som yrkas i motionen.” 
 
 
- - - - - 
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§ 235 KFKS 2018/1111 

Motion - Förslag för arbete med familjerådgivning 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom par som saknar ekonomisk 
möjlighet att betala egenavgift redan kan få stöd samt att familjerådgivningen är relativt 
känd för allmänheten. 
 

Ärende 
Förslagen i motionen tar upp att; 
 - egenavgiften för familjerådgivningen tas bort 
 - kommunen arbetar aktivt för att människor som har behov av tjänsten får kunskap om 
att möjligheten finns.  
 
Par/familjer som har rätt till försörjningsstöd har redan idag rätt till avgiftsbefrielse om de 
vill gå i familjerådgivning. Andra kommuner har inte sett någon minskning av 
familjerådgivningsärenden vid avgiftshöjningar varpå slutsatsen är att avgiften torde spela 
mycket liten roll i om ett par/familj går till familjerådgivning eller ej. Nacka kommun har 
dessutom ett bra utbud av andra avgiftsfria serviceinsatser till familjer som har behov av 
hjälp i sin familjesituation.  
 
Familjerådgivning är den insats inom området förebyggande insatser för barn och familjer 
som når flest nackabor på ett år. Familjerådgivarna träffade under 2018, 769 par. Hittills i år 
är det drygt 550 personer som har sökt på nacka.se/familjerådgivning. Den sammantagna 
bilden tyder på att familjerådgivningen redan är en känd insats för allmänheten. Därför 
beslutar kommunfullmäktige att avslå förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 202 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 145 
Protokollsutdrag från socialnämnden den 26 mars 2019 §40 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och barn- och familjeenheten den 4 mars 2019 
Motionen  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 202 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 145 
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Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom par som saknar ekonomisk 
möjlighet att betala egenavgift redan kan få stöd samt att familjerådgivningen är relativt 
känd för allmänheten. 
Beslut i socialnämnden den 26 mars 2019 § 40 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. Kommunfullmäktige 
avslår förslagen i motionen eftersom par som saknar ekonomisk möjlighet att betala 
egenavgift redan kan få stöd samt att familjerådgivningen är relativt känd för allmänheten. 

Yrkanden 
Amanda Sandholm (V) yrkade bifall till förslagen i motionen: 
1. Att egenavgiften för familjerådgivningen tas bort 
2. Att kommunen arbetar aktivt för att människor som har behov av tjänsten får kunskap 
om att möjligheten finns.  
 
I yrkandet att bifalla den andra attsatsen i motionen instämde Lisskulla Zayane (MP). 
 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Lydia Liu (KD) och Anna-Karin Boreus 
(L), bifall till kommunstyrelsens förslag 

Beslutsgång 
Med avslag på Amanda Sandholms yrkanden beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Helene Skantzes yrkande. 
 
 
- - - - - 
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§ 236 KFKS 2018/1102 

Motion - Kunskap om trycksår hos personal inom 
hemtjänst och äldreboenden 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige avslår förslaget att utreda hur hemtjänst och äldreboende arbetar 
med att förebygga trycksår eftersom det inte är motiverat då det förebyggande arbetet med 
trycksår fungerar tillfredsställande. 
 
2. Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan idag ställer krav på att personalen 
har rätt utbildning för att arbeta förebyggande. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår med hänvisning till att akutsjukhusen upplever att den kommunala 
vården har låg kunskap kring trycksår, att kommunen utreder hur hemtjänsten och 
äldreboenden arbetar med att förebygga trycksår samt att kommunen ställer krav på att 
personalen har rätt utbildning för att arbeta förebyggande. 
 
Inom särskilt boende har anordnaren hälso- och sjukvårdsansvar. Äldreenheten följer upp 
samtliga särskilda boenden inom kommunen och bedömningen är att det förebyggande 
arbetet mot trycksår fungerar väl. Välfärd samhällsservice som bedriver kommunens 
särskilda boenden uppger att det förebyggande arbetet fungerar väl inom deras 
verksamheter och att förekomsten av trycksår är relativt lågt. Inom hemtjänst har regionen 
hälso- och sjukvårdsansvar och ansvarar därmed för det förebyggande arbetet med 
trycksår. Hemtjänsten ansvarar för att rapportera förändringar i kundens tillstånd till 
regionen vilket fungerar tillfredsställande. 
 
I kundvalsvillkoren ställs krav på vård- och omsorgsutbildning för personalen. Under 
utbildningen får en undersköterska kunskap kring hur trycksår ska förebyggas. Anordnaren 
har ansvar för att personalen får kompetensutveckling för att säkerställa god kvalitet hos 
kund. 
 
Mot bakgrund av detta avslås förslaget i motionen och det noteras att Nacka kommun 
redan idag ställer krav på att personalen har rätt utbildning.  

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §203 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 146 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 1 april 2019 
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Bilaga 1  Motion 
Bilaga 2  Protokollsutdrag kommunstyrelsens verksamhetsutskott 19 mars 2019 §14 
Bilaga 3  Protokollsutdrag äldrenämnden 20 februari 2019 §5 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 203 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 146 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige avslår förslaget att utreda hur hemtjänst och äldreboende arbetar 
med att förebygga trycksår eftersom det inte är motiverat då det förebyggande arbetet med 
trycksår fungerar tillfredsställande. 
2. Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan idag ställer krav på att personalen 
har rätt utbildning för att arbeta förebyggande. 
Beslut i äldrenämnden den 20 februari 2019 § 5  
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige avslår förslaget att utreda hur hemtjänst och äldreboende 
arbetar med att förebygga trycksår eftersom det inte är motiverat då det 
förebyggande arbetet med trycksår fungerar tillfredsställande. 
2. Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan idag ställer krav på att 
personalen har rätt utbildning för att arbeta förebyggande. 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 14 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
1. Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen redan genomförs, att relevant 
kunskap redan finns och att situationen i Nacka kommuns egen regi är fullt hanterbar. 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att utreda frågan ytterligare. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Amanda Sandholm (V) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP), bifall till 
förslaget i motionen. 
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Amanda Sandholms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Karin Teljstedts yrkande. 
 
 
- - - - -  
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§ 237 KFKS 2018/1103 

Motion - Stöd till studieförbunden 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa ett särskilt stöd till studieförbund och 
noterar att det redan finns stöd och bidrag att söka i kommunen och att dessa bedöms mer 
effektiva och i linje med kommunens styrmodell.  
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun återinrättar ett generellt stöd till studieförbunden 
och att Nacka kommuns stöd minst motsvarar genomsnittet i Sverige.  
 
I Nacka genomför olika studieförbund, oftast i samverkan med andra föreningar eller 
aktörer, olika typer av verksamhet såsom kulturverksamhet eller annat ideellt 
utvecklingsarbete. I Nacka har studieförbunden möjlighet att ansöka om stöd eller bidrag 
för projekt eller verksamheter som finns inom ramen för olika nämnders reglemente, 
exempelvis kulturstöd från kulturnämnden, föreningsbidrag från fritidsnämnden, 
verksamhetsbidrag från äldrenämnden, verksamhetsbidrag från socialnämnden samt 
projektstöd för inkludering från arbets-och företagsnämnden. De 10 studieförbund som 
finns i Sverige saknar i stor utsträckning direkt lokal koppling till Nacka varför effekten av 
att införa ett generellt stöd till studieförbunden på kommunal nivå kan ifrågasättas. Med 
notering om att det redan finns stöd och bidrag att söka samt att dessa bedöms mer 
effektiva och i linje med kommunens styrmodell avslås förslaget om att införa ett särskilt 
stöd till studieförbunden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §204 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 147 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 mars 2019 § 18 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 21 februari 2019 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 204 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 147 
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Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa ett särskilt stöd till studieförbund och 
noterar att det redan finns stöd och bidrag att söka i kommunen och att dessa bedöms mer 
effektiva och i linje med kommunens styrmodell.  
Beslut i kulturnämnden den 26 mars 2019 § 18 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa ett särskilt stöd till studieförbund och 
noterar att det redan finns stöd och bidrag att söka i kommunen och att dessa bedöms mer 
effektiva och i linje med kommunens styrmodell. 
 

Yrkanden 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP), Helena 
Westerling (S) och Bosse Ståldal (NL), bifall till förslaget i motionen. 
 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Fredrik Holmqvists yrkande mot Richard Wendts 
yrkande och fann att Richard Wendts yrkande hade bifallits.  
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Richard Wendts 
yrkande och 23 röster för Fredrik Holmqvists yrkande. Kommunfullmäktige hade således 
bifallit Richard Wendts yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  

 Voteringslista 4 
 

Reservationer 
Fredrik Holmqvist reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets 
kommunfullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet reserverar oss till förmån till vårt förslag till beslut att bifalla motionen. 
 
”Bättre börda bär ingen med sig än mycket mannavett” 
Ur Havamal 
 
Nacka tillhör de s.k. nollkommunerna. Det vill säga de kommuner som inte ger generellt 
stöd till studieförbunden. Ett generellt stöd ger studieförbunden möjlighet att etablera sig i 
kommunen och bibehålla lokal baskompetens. I Nacka saknar vi i mångt och mycket den 
deltagarstyrda bildning som är studieförbundens styrka. Eftersom studieförbunden har 
svårt att etablera sig hör går kommunen alltså miste om viktiga insatser för såväl 
folkbildning, som för delaktighet i samhälle och kulturliv. Och det är en ren förlustaffär. 
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Stödet till studieförbunden från kommunerna är i snitt 28,40 kr/invånare, vilket är 18,2 
procent av det totala stödet. Eftersom statsbidraget alltså är femfalt högre, får kommunerna 
tillbaka insatser för 155,90 kr/inv. Det motsvarar i Nacka c:a 15 591 600 kr eller vad vi lade 
på kulturbidrag 2018, plus kulturpeng, plus offentlig konst, plus museet Hamn. 
Tillsammans. 
 
Skillnaden i valdeltagande ökar. Att det skiljer 36,4% i valdeltagandet mellan olika 
kommundelar visar på de djupa klyftorna i kommunen. Valet 2014 var skillnaden 33%, den 
negativa trenden är tydlig.” 
 

Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Behövs det studieförbund också idag kan man fråga sig. Svaret är Ja, det behövs. I Nacka 
för de en svår tillvaro eftersom anslagen till studieförbunden är blygsamma. Även vuxna 
människor i olika åldrar vill lära sig en massa olika saker som för dem är viktiga. 
Studieförbunden är också en bra social verksamhet där många ensamma människor har 
goda möjligheter att stifta nya bekantskaper förutom att få ökade kunskaper. Den rika 
kommunen Nacka borde ha råd att både bevilja medel till studieförbunden och att satsa på 
barns fritidsverksamheter. Att uppifrån en nämnd besluta vilka projekt som ett 
studieförbund ska beviljas ekonomiskt stöd är som vanligt i Nacka ett synsätt ovanifrån där 
medborgarens egen förmåga och idéer inte får vara bestämmande.” 
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunfullmäktigegrupp. 
 
”För ett halvår sedan tog kommunfullmäktige ställning till budgeten för 2019. Endast 
vänsterpartiet föreslog då att studieförbunden skulle få bidrag, på 2 miljoner kronor. Så har 
det varit åtminstone de senaste 5 åren. Nu ansluter sig fler partier till denna vänsterpolitik 
och vill bifalla motionen. Återstår att se om de också är beredda att avsätta pengar för detta 
i sina respektive budgetar i höst, när alla löften måste betalas, eller om det bara är läpparnas 
bekännelse idag.” 
 
 
- - - - - 
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§ 238 KFKS 2011/1101 

Motion - Vego-norm i kommunal verksamhet 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V)  

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa vego-norm inom alla verksamheter som 
drivs på uppdrag av kommunen. Kommunfullmäktige noterar att varje verksamhet, utifrån 
kommunens styrprinciper, själv beslutar i vilken utsträckning vegetarisk kost ska erbjudas. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att det i alla verksamheter i kommunen erbjuds en växtbaserad rätt 
som huvudalternativ för att göra en insats för både klimatet och folkhälsan. Förslaget är 
enligt motionärerna i linje med miljömålen i kommunens miljöprogram. Det kan 
konstateras att kommunen bedriver ett brett arbete för att höja medvetenheten kring 
klimatsmart och näringsriktiga måltider. Utifrån kommunens styrprinciper har varje 
verksamhet stort utrymme att själva besluta hur verksamheten ska utformas. Varje 
verksamhet, oavsett om det är en kommunal eller fristående anordnare, bedöms därför ha 
bäst förutsättningar att besluta i vilken utsträckning vegetarisk kost ska serveras. En 
generell vego-norm bör därför inte införas i kommunen på så sätt som föreslås i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 205 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 148 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten, Välfärd skola och Välfärdsamhällsservice den 8 april 
2019 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 mars 2019 §15 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 205 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 148 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa vegonorm inom alla verksamheter som drivs 
på uppdrag av kommunen. Kommunfullmäktige noterar att varje verksamhet, utifrån 
kommunens styrprinciper, själv beslutar i vilken utsträckning vegetarisk kost ska erbjudas. 
Beslut i kommunstyrelsen verksamhetsutskott den 19 mars 2019 § 15 
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Kommunstyrelsen verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa vegonorm i Nacka eftersom verksamheterna 
ska ha ett stort utrymme att själva besluta hur verksamheten ska utformas och minskning 
av måltidernas klimatpåverkan kan ske på många olika sätt. 
 

Yrkanden 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Lisa 
Rasmussen (V), bifall till förslaget i motionen. 
 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Ella Tegsten (S), Yusie Rundkvist Chou 
(NL) och Lydia Liu (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Fredrik Holmqvists yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Filip Wiljanders yrkande. 
 

Reservationer 
Fredrik Holmqvist reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets 
kommunfullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet reserverar oss till förmån till vårt förslag till beslut att bifalla motionen. 
 
Det är tråkigt att de flesta som läst motionen inte uppfattar vad det är vi faktiskt föreslår. 
Känslorna kring ”rätten” att äta kött tycks vara så stor att många reagerar känslomässigt på 
förslag även när det inte handlar om att bestämma vad någon ska äta. 
 
Väldigt många människor idag är vegetarianer och väldigt många äter gärna mer vegetarisk 
mat om det serveras. Idag är det accepterat att det alltid ska finnas alternativ för de som 
enbart äter vegetariskt. Med andra ord så är det accepterat att det finns rätter med och utan 
kött. När man ska servera ett huvudalternativ och har ett alternativ som man får anmäla 
avvikelse för så är det så att det är antingen den som absolut vill äta kött i varje måltid och 
den som inte vill äta kött som behöver anmäla avvikelse. Idag är det nästan alltid den som 
inte vill äta kött som är den som får anmäla avvikelse. 
 
Vad man uppnår när man byter vem det är som får anmäla avvikelse så slipper alltså 
vegetarianerna vara de som alltid får vara om sig och kring sig när det gäller sin mat. Man 
uppnår också att för de människor som inte absolut måste ha kött så får de oftare 
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vegetariskt som huvudalternativ. Däremot så hindras inte personer i den här modellen från 
att äta kött om det är vad man vill.”  
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Miljöpartiet har under lång tid drivit på för minskad köttkonsumtion i Nackas kommunala 
verksamheter. Den första motionen jag lämnade in till kommunfullmäktige som nyinvald 
ledamot handlade om just minskad köttkonsumtion. Sedan dess har vi lämnat in många 
förslag och på omslaget till vår senaste budget stod det: Vegetariskt som norm och mer 
grönt i våra liv, det skulle få oss att ta ett nödvändigt klimatkliv. Ty bilen, biffen och 
bostaden är ett gissel för nackabon, men Miljöpartiet arbetar för lösningar #NU–inte 
soon!” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Vi moderater tycker att människor ska få bestämma så mycket som möjligt själva om det 
som berör dem. Personlig frihet och egenmakt är viktiga värden för oss, därför vill vi 
begränsa det politiska inflytandet över människors vardag. Nu vill några partier att politiker 
ska bestämma vilken mat som ska serveras på äldreboenden och i skolorna. Vi tycker att 
det ska bestämmas lokalt, av dem som berörs. Särskilt stötande blir förslaget när det gäller 
äldre, som själva betalar för sin mat på äldreboendena och under ett långt liv själva kunnat 
bestämma vad de ska äta. Självklart behöver de inga politiska mat-förmyndare nu heller.” 
 
 
- - - - -  
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§ 239 KFKS 2018/1114 

Motion - Utmärkelse för föreningar som stödjer 
samåkning 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa ett nytt kriterium i utmärkelsen Utmärkt 
förening”, att föreningar ska ordna samåkning eller kollektivtrafikresor vid 
föreningsaktiviteter utanför närområdet. Följden skulle bli att föreningar med individuella 
aktiviteter eller verksamhet som kräver mycket utrustning inte skulle ha samma möjlighet 
att få utmärkelsen. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att införa ett nytt kriterium i Utmärkt förening, att föreningar ska 
ordna samåkning eller kollektivtrafikresor vid föreningsaktiviteter utanför närområdet. 
 
Samtliga idrottsföreningar använder sig av samåkning i så stor utsträckning det är möjligt 
för att få ihop sin verksamhet. Föreningar med gruppaktiviteter har större möjlighet till 
samåkning än föreningar med individuella aktiviteter. Föreningar med verksamhet som 
kräver mycket utrustning har sämre förutsättningar att använda sig av resor med 
kollektivtrafik. Förslaget i motionen avslås då följden skulle bli att föreningar med 
individuella aktiviteter eller verksamhet som kräver mycket utrustning inte skulle ha samma 
möjlighet att få utmärkelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 206 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 149 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 13 mars 2019 § 19 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 20 februari 2019 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 206 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 149 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige avslår förslaget att föra in i utmärkelsen Utmärkt förenings kriterier 
att föreningar ska ordna samåkning eller kollektivtrafikresor vid föreningsaktiviteter utanför 
närområdet. Då följden skulle bli att föreningar med individuella aktiviteter eller 
verksamhet som kräver mycket utrustning inte skulle ha samma möjlighet att få 
utmärkelsen. 
Beslut i fritidsnämnden den 13 mars 2019 § 19 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att föra in i utmärkelsen Utmärkt förenings kriterier 
att föreningar ska ordna samåkning eller kollektivtrafikresor vid föreningsaktiviteter utanför 
närområdet. Då följden skulle bli att föreningar med individuella aktiviteter eller 
verksamhet som kräver mycket utrustning inte skulle ha samma möjlighet att få 
utmärkelsen. 
 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Louise Ollivier (MP), bifall till förslagen 
i motionen. 
 
Ella Tegsten (S) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Ella Tegstens yrkande. 
 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets 
kommunfullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet reserverar oss till förmån till vårt förslag till beslut att bifalla motionen. 
 
Förslaget är ännu viktigare idag än när vi lämnade in det i november 2018. Det ena skälet är 
att koldioxidutsläppen ökar i Sverige och att vi närmar oss ett nödläge. Det här förlaget är 
bara en liten början på vad som kommer krävas i framtiden. Det andra problemet är bristen 
på idrottsplatser för matcher och träningar i centrala Sickla, vilket betyder att det blir fler 
långa resor, ofta med bil för att komma till både träningar och hemmamatcher. 
 
Tjänsteskrivelsens argument att det redan finns samåkning är lite märkligt. Om det redan 
finns och fungerar med samåkning är det redan bra och oproblematiskt att föra in som ett 
av kriterierna för UTMÄRKT FÖRENING.” 
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Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet ser stort behov av att kommunen stödjer ett förändrat resande. Kommunen 
bör på olika sätt främja samåkning, kollektivt resande samt resande med 
cykel/skateboard/annat fossilfritt färdmedel vid utövande av sport. Vänsterpartiets motion 
handlar, såsom vi läser den, just om ett sådant främjande. Att införa samåkning som en del 
av utmärkelsen Utmärkt Förening handlar tydligt om att hjälpa till ett förändrat beteende 
och därmed minska Nackabornas klimatavtryck. Utöver minskat klimatavtryck så får 
styrningen av ökad samåkning från kommunens sida även andra positiva effekter såsom 
tydlighet till föräldrar vad som förväntas av dem och en extra knuff till ett mer hållbart 
resande (socialt och miljömässigt).” 
 
 
- - - - - 
 
  



 52  
 17 juni 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§  240  KFKS 2019/531 

Enkel fråga - Förändringar i Fisksätra vid försäljning av 
skolbyggnad 
Enkel fråga den 27 maj 2019 av Lisa Rasmussen (V) till kommunstyrelsens ordförande 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
Svar på enkla frågan  

Ärendets tidigare behandling  
 
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 171 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
 
- - - - -  
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§ 241  KFKS 2019/532 

Enkel fråga – Plats för idrottsutövande på Sicklaön 
Enkel fråga den 27 maj 2019 av Bosse Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
Svar på enkla frågan  

Ärendets tidigare behandling  
 
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 172 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
 
- - - - - 
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§ 242  KFKS 2019/533 

Enkel fråga – Risk- och konsekvensanalys av 
tunnelbaneavtalet 
Enkel fråga den 27 maj 2019 av Bosse Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
Svar på enkla frågan  

Ärendets tidigare behandling  
 
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 173 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
 
- - - - - 
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§ 243  KFKS 2019/535 

Enkel fråga – Valfrihet för elever och föräldrar vid 
Fisksätraskolan 
Enkel fråga den 27 maj 2019 av Khashayar Farmanbar (S) till kommunstyrelsens ordförande 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
Svar på enkla frågan  

Ärendets tidigare behandling  
 
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 175 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
 
 
- - - - - 
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§ 244  KFKS 2019/397 

Interpellation - Kommunens utnyttjande av VA- och 
avfallskollektiven 
Interpellation den 23 april 2019 från Viktor Ellström m.fl. (S) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Ärendets tidigare behandling  
 
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 178 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
 
- - - - - 
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§ 245  KFKS 2019/544 

Interpellation – Socialtjänsten i Nacka kommun 
Interpellation den 27 maj 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
 
- - - - - 
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§ 246   KFKS 2018/888 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Ingemar Eriksson (M) som entledigats från sitt 
uppdrag 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling  
 
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 183 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 113 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
 
- - - - - 
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§ 247  KFKS 2018/888 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Kristoffer Markow Fogelström (M) som entledigats 
från sitt uppdrag 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling  
 
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 183 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 113 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklarades omedelbart justerat. 
 
 
- - - - - 
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§ 248  KFKS 2019/543 

Interpellation - Insatser för elever på Fisksätraskolan 
Interpellation den 27 maj 2019 från YuSie Rundkvist Chou (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Protokollsanteckning 
YuSie Rundkvist Chou (NL) lät anteckna följande för Nackalistans 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Utvecklingen i Fisksätraskolan hade plötsligt kommit till vägs ände verkade det som att 
Alliansen tyckte. Föräldrar, lärare och elever liksom oppositionspolitiker väcktes av en 
tråkig nyhet att Fisksätraskolans skal skulle säljas och innehållet med en kommunal skola 
skulle bytas mot en annan privat variant.  Nackalistan har inget principiellt emot att en 
annan verksamhet tar över och förhoppningsvis gjuter nytt liv i en verksamhet som enligt 
tjänstehandlingen inte höll budgeten, var otrygg och led av en rad negativa parametrar. Vid 
närmare granskning visade det sig att den nya skolledningen hade gjort ett mycket gott 
arbete och att skolan hade mycket goda värden inom flera av de kritiserade områdena. 
Eftersom tidsspannet mellan information om läget var oerhört kort tvangs föräldrar snabbt 
att byta skola till sina barn inför nästa läsår. Tiden från informationen till beslut i 
kommunfullmäktige var inte heller tillräcklig för den politiska processen som borde ha varit 
under två fullmäktigedatum. Nackalistan kritiserade förfarandet och biföll förslaget under 
mötet om en skrivning som skulle göra att den nya skolaktören fick ett krav på sig att ge 
gott om plats i den nya skolan för Fisksätras barn.” 
 
 
- - - - - 
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§ 249  KFKS 2019/476 

Överlåtelse av Fisksätraskolan i Fisksätra till Fastighets 
AB Josefina 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå föreslaget 
fastighetsöverlåtelseavtal avseende fastigheten Nacka Erstavik 26:248 till Fastighets AB 
Josefina c/o Stena Fastigheter.   
 
Kommunfullmäktige ger utbildningsnämnden i uppdrag att tillskriva Viktor Rydbergs 
skolor om att Nacka kommun anser att skolan främst ska använda närhetsprincipen vid 
eventuellt behov av urval av elever vid antagning till skolan.  
 
Kommunfullmäktige uppmanar Stena Fastigheter AB att tillse att den nya skolaktören 
tillämpar närhetsprincipen vid eventuellt urval av elever, så att det därigenom säkerställs att 
elever som bor i Fisksätra ges möjlighet att gå på en skola nära hemmet. 
 

Ärende 
Nacka kommun äger fastigheten Nacka Erstavik 26:248 belägen i Fisksätra. Fastigheten är 
bebyggd med en skolbyggnad som inrymmer den kommunala Fisksätraskolan och förskola 
samt fritidsgård och Fisksätra Folkets hus. Fisksätraskolan har successivt minskat sina ytor 
och för närvarande är cirka 2 500 av byggnadens cirka 5 300 uthyrningsbara kvadratmeter 
outhyrda. Det vikande elevunderlaget medför svårigheter att bedriva en bra och effektiv 
skola med hög kvalitet. De vakanta ytorna ger ett negativt betalningsnetto för fastigheten 
om cirka -1 500 000 kronor år 2019.  
 
Stena Fastigheter AB äger ett stort antal bostadsfastigheter i Fisksätra och har ett intresse 
av att utöka sitt fastighetsinnehav genom att förvärva fastigheten, bygga om och därefter 
hyra ut skolan till en fristående välrenommerad skolaktör. För kommunen är en försäljning 
av fastigheten intressant. Genom överlåtelsen tas fastigheten över av en aktör som kan och 
vill utveckla centrala Fisksätra och Fisksätraskolan för framtiden. Vidare möjliggörs en 
nystart av skolverksamheten av att en ny stabil skoloperatör har viljan och ambitionen att 
skapa en stor och attraktiv skola i Fisksätra. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §177 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019, §136 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning 
Fastighetsöverlåtelseavtal 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §177 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå föreslaget 
fastighetsöverlåtelseavtal avseende fastigheten Nacka Erstavik 26:248 till Fastighets AB 
Josefina c/o Stena Fastigheter.   
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 §136 
Kommunstyrelsen beslutade att ärendet bordläggs och behandlas på kommunstyrelsens 
sammanträde den 3 juni 2019. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), Linnea Strömberg (C), 
Andreas Brännström (M) och Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av och Lisa Rasmussen (V), avslag på 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, Sidney Holm (MP), 
Hans Peters (C), YuSie Rundqvist Chou (NL), Khashayar Farmanbar och Karin Teljstedt 
(KD) på följande tillägg: 
 
Kommunfullmäktige ger utbildningsnämnden i uppdrag att tillskriva Viktor Rydbergs 
skolor om att Nacka kommun anser att skolan främst ska använda närhetsprincipen vid 
eventuellt behov av urval av elever vid antagning till skolan.  
 
Kommunfullmäktige uppmanar Stena Fastigheter AB att tillse att den nya skolaktören 
tillämpar närhetsprincipen vid eventuellt urval av elever, så att det därigenom säkerställs att 
elever som bor i Fisksätra ges möjlighet att gå på en skola nära hemmet. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Khashayar Farmanbars 
yrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits.  
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Mats Gerdaus 
yrkande och 14 röster för Khashayar Farmanbars yrkande. 9 ledamöter avstod. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  

 Voteringslista 5 
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Kommunfullmäktige beslutade därefter i enlighet med Mats Gerdaus tilläggsyrkande. 
 
Lisa Rasmussen meddelade att Vänsterpartiets kommunfullmäktigegrupp inte deltar i 
beslutet avseende tilläggsyrkandet. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot den delen av beslutet som avser överlåtelsen av 
fastigheten för Socialdemokraternas kommunfullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Allianspartierna i Nacka har med en månads varsel lagt ner Fisksätra förskola och skola. 
Förslaget innefattar också att fastigheten ska säljas, och att en fristående skola ska starta 
2021. Vi reserverar oss mot förslaget att sälja lokalerna. 
 
Ärendet förtjänar en kort tillbakablick. Fisksätraskolans ekonomi har under många år 
urholkats. Den internhyresmodell som Alliansen har beslutat om tar hänsyn till bl.a. 
sjöutsikt och närhet till kollektivtrafik. Det har gjort att Fisksätraskolans lokaler har varit 
väldigt dyra. Dessutom har skolan breda korridorer vilket innebär fler kvm/barn än många 
andra skolor och drar upp hyran ytterligare. Allianspartierna har urholkat skolan under 
många år. Varje barn i Fisksätraskolan har betalat nästan hälften – 41% – av den skolpeng 
som ska gå till utbildning och lärande till att hyra skollokalerna av kommunen. Jämför med 
en annan skola i kommunen där hyran motsvarar 11% av skolchecken. 
 
Vi socialdemokrater har under flera år framför konstruktiva lösningar för att förbättra för 
skolorna. Istället för att genomföra våra förslag om rättvis hyresmodell som inte utarmar 
skolan, en höjning av skolpengen och bättre förutsättningar genom likvärdighetsgarantin 
väljer Alliansen att kapitalisera på barnen och hoppas att någon annan ska lösa problem 
som de skapat. 
 
Förslaget har arbetats på under lång tid och med stort hemlighetsmakeri. För familjerna 
ställs vardagen på sin ända pga Alliansens hemlighetsmakeri. Föräldrar fick inte veta något 
när skolvalen skulle göras. Många har sökt placering i den förskola och skola som 
kommunen har angett har plats, även om de ligger åt ”fel håll” när föräldrarna ska lämna 
och åka vidare till jobbet. Att få mycket längre restid till förskolan och skolan gör stor 
skillnad i vardagen för alla familjer, ännu mer för exempelvis ensamstående, skiftarbetare. 
Nu splittras klasserna och barnen slits från sin trygga tillvaro med kompisar. Föräldrarnas 
krav på längre tid att göra val resulterade i 4 extra dagar. När en förskola på solsidan lades 
ner förra året, valde allianspartierna att hörsamma föräldrarnas önskemål och gav ett 
halvårsuppskov. Det är lätt att tänka på oanständigheten i att behandla invånare i olika 
delar av Nacka så diametralt olika. 
 



 64  
 17 juni 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Det är viktigt att barn i alla Nackas område ska ha tillgång till bra skolor i sin närhet. 
Fristående skolor har egna köer och behöver inte hålla på närhetsprincipen. När ett område 
helt dräneras på kommunala skolor, som nu sker i Fisksätra, finns ingen garanti att barnen 
som bor där kan få plats på den nära skolan. Att äga fastigheten ger kontinuerlig möjlighet 
till samtal med den operatör som driver skolan för att få till att den skolan använder samma 
köregler som kommunen. 
 
Det är ett framsteg att allianspartierna under sittande fullmäktige sammanträde valde att 
delvis hörsamma våra krav och uppmana både framtida lokalägare och skoloperatör att de 
bör ansluta sig till de kommunala köreglerna. Men kommunens rådighet minskas kraftigt 
genom huvudlösa beslutet att sälja fastigheten. 
 
Även andra frågor är obesvarade än. Fisksätra Folkets Hus spelar en viktig roll för 
tryggheten, framtidstron och möjligheten att erbjuda Fisksätrabor en bra tillvaro. Vad 
händer med Fisksätra Folkets hus efter ombyggnationsfasen? Eller hur ska fritidsgården 
kunna få plats för god samverkan mellan skola, fritidsgård och folketshus. Att kommunen 
fortsätter äga lokalerna ger rådighet att kunna skapa ett tryggt Fisksätra. 
 
Det vilar ett tungt ansvar på axlarna på de partier som idag inte röstade för att stoppa 
denna försäljning. De har idag avsevärt försvårat möjligheterna för långsiktigt, socialt 
hållbart och tryggt Fisksätra.” 
 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot den delen av beslutet som avser överlåtelsen av 
fastigheten för Vänsterpartiets kommunfullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
” Vänsterpartiet reserverar oss mot förslaget att sälja Fisksätraskolan och anser att vi skulle ha beslutat 
att behålla fastigheten i kommunal ägo. 
 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet att sälja skolfastigheten Fisksätraskolan. Vi anser 
att det är en dålig affär, det är en värdefull fastighet, bland annat pga läget. Vi anser också 
att när kommunen säljer fastigheten så avhänder vi oss möjligheten att kunna säkerställa att 
det alltid finns skolverksamhet i Fisksätraområdet, oavsett vem som är huvudman för 
verksamheten. Ägandet av fastigheten har heller ingen betydelse för vem som driver 
skolan, en friskola kan lika bra hyra lokalen av Nacka kommun som av ett fastighetsbolag. 
 
Vänsterpartiet anser att det heller inte är oviktigt vem som köper fastigheten. Stena 
fastigheter äger det bostadsbestånd som en gång Nackahem ägde, det är en stor andel av 
Fisksätras bostäder. De äger också centrumanläggningen. Det är visserligen bra för de 
boende att Stena vill rusta upp många av lägenheterna, de har ju varit eftersatta länge. Men 
priset de passar på att ta ut efter är så pass höga att det är många som inte vill renovera för 
att de efteråt inte skulle ha råd att bo kvar. Det finns en oro från de som bor i Fisksätra att 
också Stena nyttjar sitt ägande av skolfastigheten i en strategi att förändra demografin i 
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Fisksätra och att man verkar för att boende i området och elever i skolan är mer 
välbeställda så att de kan tjäna mer pengar på dem. Det är en risk som vi inte kan bevisa 
vara sann, men det är möjligt och vi vill värna om att Fisksätra ska bli ett bra område med 
god boendestandard och bra skolor utan att man måste byta ut befolkningen mot en som 
är mer köpstark.  
 
Fisksätra ska utvecklas för Fisksätraborna, om Vänsterpartiet får vara med och bestämma.” 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan tycker att det är oerhört viktigt att det finns bra skolor i alla kommundelar.  Vi 
har länge kämpat för ett nytt högstadium i Fisksätra vilket är bra att det kan komma 
tillstånd. 
Beslutet om att lägga ner Fisksätraskolan togs av kommunstyrelsen för ca en vecka sedan 
och är tyvärr ingenting som vi kan göra något åt. Vi tycker att hanteringen av 
Fisksätraskolan och behandlingen av föräldrar, elever, lärare och rektor i samband med 
nedläggningen har varit bedrövlig, men hoppas och tror att lösningen med Stiftelsen Viktor 
Rydberg kan bli bra. 
Det är viktigt att det finns bra skolor i områden där många bor. I Fisksätra bor det massor 
av barn som om två år kommer att få gångavstånd till en bra skola med förskola ända till 
högstadium. Förhoppningsvis blir det en fantastisk skola inte bara för barnen i Fisksätra, 
utan en skola som lockar barn från hela kommunen.  
 
Vi är i grunden emot att kommunen säljer denna fastighet och hade istället hellre sett att 
kommunen hyr ut den direkt till Viktor Rydberg. Vi vill dock inte försena processen nu och 
anser att tilläggsyttrandet som kom med är så pass viktigt att vi lade ner våra röster. 
Hade vi lyckats med att få en majoritet emot försäljningen så hade vi naturligtvis röstat för 
det. 
 
Stena har förbundit sig att driva skola i lokalerna. På kommunfullmäktige igår uttalades 
tydligt i tilläggsyrkandet att avtalet ska kräva att Stena ser till, att den som ska driva skola i 
lokalen bör använda närhetsprincipen vid urvalet till skolan – såsom kommunala skolor 
gör. Ett liknande uttalande ska göras från utbildningsnämnden gentemot Viktor Rydberg 
direkt. Utifrån dessa premisser och med målet att få till en bra skola snarast möjligt valde vi 
att avstå från att blockera försäljningen av fastigheten. 
 
Vi skulle önska att det gavs mer tid för ställningstaganden vid liknande beslut med många 
förvirrande turer fram och tillbaka. 
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Hanteringen av Fisksätraskolans nedläggning är vi mycket kritiska till, det är orimligt kort 
tid för eleverna att välja ny skola på enbart några dagar. När det formella beslutet togs om 
nedläggning av skolan så hade eleverna redan valt nya skolor, beslutet om att eleverna 
skulle välja om har inte tagits av Utbildningsnämnden vilket vi tycker vore det korrekta 
utan verkar ha tagits i en korridor någonstans. Detta förfarande sätter demokratin helt ur 
spel och vi kommer att fortsätta granska detta och hoppas att revisorerna gör det samma.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
” Det är ett svaghetstecken att kommunen inte besitter den kompetens som krävs för att 
driva en F9 skola (idag F6) i Fisksätra. Det behöver man ta till sig och utreda vad det kan 
bero på, allrahelst då man har som mål att vara bäst på att vara kommun. Sett till att 
kommunen under så många år misslyckats med att vända utvecklingen för Fisksätraskolan, 
tycker vi det är bra att en extern aktör som verkligen vill satsa på Fisksätra vill ta över 
verksamheten.  
 
Att skolan bara använder halva skolan behöver inte betyda att andra halvan ska stå outhyrd 
och ticka pengar.  Att halva byggnaden idag är outhyrd visar mer på bristande kreativitet 
och dålig flexibilitet i Alliansens styrmodell. Förmodligen är Stena idag en bättre 
lokalförvaltare än kommunen och givet detta är det förmodligen en bättre affär att sälja 
fastigheten än att själv utveckla den.  
 
När ärendet om överlåtelsen av Fisksätraskolan behandlades i kommunstyrelsen, röstade 
Alliansen ner vårt förslag om att de som bor i närområdet ska få rätt att välja den nya 
skolan enligt den närhetsprincip som Nacka tillämpar för de kommunala skolorna. Vi är 
därför nöjda med att kommunfullmäktige enades om att tillskriva både Stena och Viktor 
Rydberg om vikten av att den nya skolaktören tillämpar närhetsprincipen så att det vid ett 
eventuellt urval säkerställs att elever som bor i Fisksätra ges möjlighet att gå på en skola 
nära hemmet.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Det är aldrig roligt att behöva lägga ned en skola. Fisksätraskolan har dock under lång tid 
dragits med kvalitetsproblem, låga studieresultat, otrygghet och haft svårt att rekrytera både 
behöriga lärare och nya elever. Endast 92 av 750 elever i Fisksätra har valt Fisksätraskolan, 
ännu färre till hösten. Trots försök att höja kvaliteten och rekrytera fler elever under många 
år så har det inte lyckats. Skolan får mest pengar per elev räknat av alla Nackas skolor, men 
pengar kan uppenbarligen inte lösa alla problem. Nu går det inte längre.  
 
Fisksätra behöver en riktigt bra och stimulerande skola som Fisksätraborna vill gå i. Därför 
är det ansvarsfulla att faktiskt lägga ned en skola som inte håller de höga kvalitetskraven vi 
ställer. Det är bra att 8 av kommunfullmäktiges 9 partier ställer sig bakom en nedläggning.  
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Genom försäljning av fastigheten till Stena fastigheter ger vi i Alliansen dessutom 
förutsättningar för att Viktor Rydberg, en av Sveriges mest ansedda och välrenommerade 
skolor, kan etablera sig i Fisksätra. Det kommer att bli en stor tillgång för hela 
Fisksätraområdet. Stena kommer att renovera och bygga om skolan för Viktor Rydbergs 
behov. S och V visar återigen att de är vänstersocialister och vill att kommunen ska äga så 
mycket mark och fastigheter som möjligt och röstade därför emot försäljningen. De har 
sagt nej till fastighetsförsäljningar på flera miljarder kronor under de senaste åren, pengar 
som vi behöver för att kunna investera i nya idrottsanläggningar, lekplatser, utemiljöer, 
tunnelbana och överdäckning av Värmdöleden mm. Vi ser inte att kommunen ska stå för 
alla investeringar själva, det är bra att andra också är med och bidrar. Ansvarsfullt och 
ekonomiskt.” 
 
 
- - - - - 
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§ 250 KFKS 2019/332 

Sammanträdesdagar 2020 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunfullmäktige sammanträder måndagen den 20 
april 2020 i enlighet med juridik- och kanslienhetens reviderade förslag. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen och dess utskott har var för sig fattat beslut om sina sammanträdesdagar 
för 2020. Kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 2020 för sig. 
Sammanträdesdagarna för kommunstyrelsens och utskotten redovisas för att få ett 
helhetsgrepp. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och 
det beslutas därför ett sammanträde den 26 oktober. Vid samma sammanträde ska ärendet 
om tertialbokslut två behandlas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §188 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 141 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 2 april 2019, reviderad den 3 juni 2019 
Bilaga 1 Sammanträdesplanen för KS-utskotten, KS, KF 2020, reviderad den 3 juni 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 188 
Kommunfullmäktige beslutade om sammanträdesdagar 2020 för sig enligt juridik- och 
kanslienhetens förslag förutom beslut om sammanträdet i april vilket bordlades. 
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 141 
1. Kommunstyrelsen beslutade om sammanträdesdagar 2020 för sig i enlighet med juridik- 
och kanslienhetens förslag. 
2. Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2020 för sig enligt juridik- och kanslienhetens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med det reviderade förslaget från juridik- och 
kanslienheten. 
 
 
- - - - - 
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§ 251  KFKS 2010/64-214 

Detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del av 
Velamsund (område C), Boo  
Yttrande över överklagan och medgivande att undanta delområden i mål nr P 8510-18 i Mark- och 
miljödomstolen vid Nacka tingsrätt 
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreslaget yttrande, med medgivande att undanta 

delområden om domstolen anser att beslutet måste upphävas i någon del, till Mark- 
och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt gällande överklagan av beslut om antagande 
av detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del av Velamsund (område C) enligt 
bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad 16 maj 2019, reviderad 10 juni 2019. 
 

2. Beslutet justeras omedelbart 
 

Ärende 
Kommunfullmäktiges beslut den 19 november 2018, § 285, att anta detaljplan för 
Vikingshill och Sommarbo, del av Velamsund (område C) har överklagats till mark- och 
miljödomstolen (mål nr P 8510-18). Mark- och miljödomstolen har förelagt kommunen att 
yttra sig över inkomna överklaganden. Detaljplanens huvudsakliga syfte är att möjliggöra en 
förbättring av de sanitära förhållandena i området genom en utbyggnad av kommunalt 
vatten och spillvatten samt att möjliggöra för utbyggnad av permanent bostadsbebyggelse 
på befintliga bostadsfastigheter. Områdets karaktär ska bevaras och befintlig 
fastighetsindelning ska behållas. 
 
Överklagandena berör fastighetsspecifika frågor så som avstyckningar, byggrätter, 
strandskydd och storleken på områden som inte får bebyggas samt mer övergripande 
frågor så som avvägningar mellan allmänna och enskilda intressen, plankartans tydlighet 
och val av huvudmannaskap för allmän plats. 
 
I yttrandet framkommer i huvudsak att kommunen motsätter sig klagandenas yrkanden om 
upphävande av beslut om antagande av detaljplanen och att kommunen anser att aktuella 
allmänna och enskilda intressena har beaktats och avvägts på ett rimligt sätt i detaljplanen. 
Kommunen yrkar i första hand att mark- och miljödomstolen ska avslå överklagandena 
och fastställa kommunens beslut att anta detaljplanen. Skulle domstolen anse att 
detaljplanen ska upphävas med anledning av överklagandena avseende endast en del i 
detaljplanen medger kommunen i andra hand att beslutet upphävs i den del som avser 
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antingen delområde 1 eller delområde 2, enligt karta i bilaga 2 till yttrandet, och fastställer 
detaljplanen för det andra delområdet.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §175 
Tjänsteskrivelse från planenheten den 16 maj 2019, reviderad den 10 juni 2019 
Bilaga 1.  Förslag till yttrande 
Bilaga 2. Kartbilaga till yttrande 
Bilaga 3.  Föreläggande från mark- och miljödomstolen inklusive skrivelser från 

klaganden 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 175 
1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta föreslaget yttrande, med 

medgivande att undanta delområden om domstolen anser att beslutet måste 
upphävas i någon del, till Mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt gällande 
överklagan av beslut om antagande av detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del 
av Velamsund (område C) enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad 16 maj 2019. 

 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigade kommunjurist Sylvia Ryel och Daniel Falk eller 

den de i sitt ställe sätter, att föra kommunens talan i domstol i mål om detaljplan 
för Vikingshill och Sommarbo, del av Velamsund (område C). 

 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
Beslutet justerades omedelbart. 
 
Christina Ståldal (NL) meddelade att Nackalistans kommunfullmäktigegrupp ej deltar i 
beslutet. 
 
 
- - - - - 
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§ 252 KFKS 2018/890 

Strategi för miljö-och klimatambitioner i 
stadsutvecklingen i Nacka  
Antagande 
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar strategin för miljö-och klimatambitioner i stadsutvecklingen 
för Nacka. 
  
2. Kommunfullmäktige beslutar att strategin för miljö- och klimatambitioner i 
stadsutvecklingen i Nacka börjar gälla den 1 januari 2020 och att Klimatprogrammet och 
Riktlinjer för hållbart byggande därmed upphävs.  
 
3. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att anta nödvändiga revideringar i 
den föreslagna strategin under förutsättning att revideringarna inte inverkar på övriga 
nämnders ansvar. 

En genomförandeplan tas fram under hösten 2019 för hur strategin praktiskt ska 
genomföras samt hur uppföljningen ska ske.  
 

Ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott gav stadsledningskontoret under år 2017 i 
uppdrag att ta fram ett förslag till ett samlat styrdokument för miljö-klimatambitioner i 
stadsutvecklingen.  
 
Förslaget var att samla de styrdokument som ger uttryck för kommunens miljö- och 
klimatambitioner i ett styrdokument som utformats som en strategi utifrån tidigare antagna 
styrdokument: översiktsplanen, miljöprogrammet 2016–2030, visionen för Nacka stad, 
riktlinjer för hållbart byggande, klimatprogrammet, dagvattenstrategin, grönytefaktor för 
Nacka stad och avfallsplanen 2020.  
 
Den 1 januari 2020 börjar strategin för miljö- och klimatambitioner i stadsutvecklingen i 
Nacka att gälla. Klimatprogrammet och Riktlinjer för hållbart byggande utgår när strategin 
börjar gälla. Som ett stöd för stadsbyggnadsprojekten kommer en genomförandeplan tas 
fram för hur strategin praktiskt ska genomföras samt hur uppföljningen ska ske. 
 
Strategin delas in sex strategiska inriktningar: Tillgängliga och utvecklade park- och 
naturområden, Hållbart resande och mobilitet, Energieffektivt, attraktivt och sunt 
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byggande, Hållbar hantering av vatten i bebyggelsen, Hållbar avfallshantering och återbruk 
och Anpassning framtida klimat. 
 
Syftet är att byggaktörer och Nackaborna ska få en tydligare bild av kommunens 
ambitioner när det gäller hållbart stadsbyggande – uppföljning av resultat inklusive goda 
exempel ska ske årligen till kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §178 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 8 maj 2019 
Bilaga 1 Strategi för miljö- och klimatambitioner i stadsutvecklingen i hela Nacka 
Bilaga 2 Inventering av styrdokument av den 4 maj 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens den 3 juni 2019, §178 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande.  
1. Kommunfullmäktige antar strategin för miljö-och klimatambitioner i stadsutvecklingen 
för Nacka. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att strategin för miljö- och klimatambitioner i 
stadsutvecklingen i Nacka börjar gälla den 1 januari 2020 och att Klimatprogrammet och 
Riktlinjer för hållbart byggande därmed upphävs.  
3. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att anta nödvändiga revideringar i 
den föreslagna strategin under förutsättning att revideringarna inte inverkar på övriga 
nämnders ansvar. 

En genomförandeplan tas fram under hösten 2019 för hur strategin praktiskt ska 
genomföras samt hur uppföljningen ska ske.  
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), Louise Granath 
(L) och Anders Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Viktor Ellström (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Christina 
Ståldal (NL), att ärendet återremitteras för att sätta tydliga ambitioner, där ett gott önskat 
tillstånd ska beskrivas istället för önskvärda diffusa överenskommelser med utomstående 
aktörer.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Viktor Ellströms yrkande mot avslag och fann att 
Viktor Ellströms yrkande hade avslagits.  
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 42 röster mot och 19 röster för 
Viktor Ellströms yrkande. Kommunfullmäktige hade således avslagit Viktor Ellströms 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  

 Voteringslista 6 
 
Kommunfullmäktige beslutade därefter i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Reservationer 
Viktor Ellström reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Majoritetens förslag till miljöstrategi behöver omarbetas. Idag pågår det ett arbete i KSMU 
förbättra miljömålen, strategin föregriper arbetet och återupprepar misstagen med 
utformningen av Nackas miljömål, nämligen hur diffusa och flummigt satta de är. Det 
lämnar politiken i stort, och synnerligen oppositionen, utan ett sätt att granska hur väl 
denna miljöstrategi tillämpas och riskerar att befästa problemen utan att lösa de 
existerande.  
 
Det vore en oönskad utveckling om kommunen lägger ner mer av tjänstemännens 
arbetstimmar och politikernas tid på att framta och anta oanvändbara mål- och 
strategidokument för att framställa kommunens arbete som mer långtgående än vad den är. 
Där vi hamnar högre upp i diverse olika rankningar, men reellt åstadkommer mindre.” 
 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets 
kommunfullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Alliansen har sett till att Nacka har en väl utvecklad och strukturerad miljö- och 
klimatpolitik, som dessutom börjar ge resultat. Tydliga mål i kombination med konkreta 
åtgärder och skarp uppföljning ger effekt. Vi är väldigt glada åt att Nacka blev ”Miljöbästa 
kommun” i Aktuell Hållbarhets ranking i kategorin storstadskommuner nu i våras och plats 
7 av alla 290 kommuner i landet.  Utvecklingen går alldeles klart åt rätt håll men fortfarande 
återstår en del att göra. I detta ärende samlas de miljö- och klimatambitioner som redan 
uttryckts i olika styrdokument för stadsbyggandet, för att ytterligare vässa styrningen.” 
 
Lisskulla Zayane (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
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”Klimatet kan inte vänta. Klimat och miljö klassas av de flesta bedömare som de globalt 
viktigaste frågorna för mänskligheten. Det är bra att vi nu tar fram en strategi men det 
känns märkligt att ta fram en strategi innan vi har ambitionsnivån klar för oss. Det normala 
borde vara att först sätta ambitionsnivån eftersom en strategi till stor del beror på vilken 
ambitionsnivå man har.  
Höga klimat- och miljöambitioner kan på kort sikt leda till högre investeringskostnader. På 
längre sikt gör dock lägre drifts-, och underhållskostnader ofta att högre klimat-, och 
miljöambitioner är ekonomiskt lönsamt. Sett ur ett än längre och mer globalt perspektiv 
måste vi sätta ambitionsnivån så pass högt att Nacka bidrar till att hålla den globala 
uppvärmningen under två grader, även om det initialt kan kosta en del pengar. Vi i 
Miljöpartiet ser med oro på om den styrande Alliansens ingång är att kommunens 
ambitionsnivå inte får medföra några ekonomiska konsekvenser. Höga klimat-, och 
miljöambitioner måste mer ses som en investering i våra barns framtid, och inte som en 
kostnad som ska hållas nere för att årets ekonomiska resultat ska se så bra ut som möjligt. ” 
 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans kommunfullmäktigegrupp. 
 
”En högre grad av konkreta mål och ambitioner borde ha funnits med i kommunens 
strategi. En strategi är ingen vision utan har mer karaktär av handlingssätt eller plan. 
Nackalistan saknar nivåer för mer hållbart byggande. Mer trähus, nollenergihus och 
solcellspaneler borde produceras och preciseras. Det behövs en sammanhållen kraft, en 
hängränna, som kan ena de olika stuprör inom miljöområdet som nu finns och som skulle 
ha ett övergripande ansvar och kompetens. Ny bebyggelse ska ske på ianspråktagen mark 
står det i strategin. Vad händer när verkligheten blir en annan och man ändå bygger på 
naturmark? Det nämns inte och den tråkiga erfarenheten är att denna typ av utfästelser inte 
har något värde i skarpa ekonomiska överväganden.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
” Det står i strategin att riktlinjerna inte ska uppfattas som krav gentemot exploatörerna 
utan fungera som en motivation och ett förtydligande av Nackas hållbarhetsambitoner. 
Tänkt som ett stöd i arbetet att ta fram konkreta åtgärder. Det kan fungera och 
arbetsmetoden har gett resultat. Klimatmål har uppnåtts sedan mät åren lagts ut. Ändå står 
vi inför ett Nationellt nödläge för klimatet och miljö.  
 
England har redan utlyst ett och Nacka borde införa ett Kommunalt nödläge samtidigt 
med Strategin för miljö och klimatambitioner i stadsutvecklingen i Nacka. Att tydligt 
prioritera behovet av att ställa om stadsplaneringen för att minimera utsläpp av 
växthusgaser i kommande byggande och i planeringen för resandet är synnerligen viktigt. I 
nuläget är det de ekonomiska ramarna förutsättningarna som möjliggör i bygg och 
planeringsprocesserna. Vänsterpartiet anser att de behövs ett nytt nödläges tänk som 
prioriterar klimatmålet i stadsutvecklingen till samma nivå som de ekonomiska 
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förutsättningarna. En god ekonomi i kommunen där innevånarna inte kan leva gott på 
grund av klimatförändringarna är dålig utveckling.  
 
Vänsterpartiet anser att det bör vara tydligare riktlinjer med mera skarpa SKA med 
anledning av det allvarliga läget.” 
 
 
- - - - - 
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§   253 KFKS 2019/335 

Förvärv av fastighet i Kummelnäs för bland annat skydd 
av naturområde 
Fastigheten Kummelnäs 1:854 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska förvärva fastigheten Kummelnäs 
1:854 enligt föreslaget köpeavtal.  
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutar om förvärv av fastigheten Kummelnäs 1:854 för en 
köpeskilling om 60 500 kronor. Delar av fastigheten består av skyddsvärd natur som 
eventuellt kan komma att ingå i det blivande Rensättra naturreservat. Övriga delar av 
fastigheten består till störst del av vatten och allmän platsmark. Köpet medför att 
kommunen slipper höga kostnader för lantmäteriförrättning och att kommunen i framtiden 
kan detaljplanelägga mark för exempelvis bostadsändamål i områdets sydvästra delar. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §179 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 30 april 2019 
Bilaga 1 Förslag till köpeavtal 
Bilaga 2 Karta över fastigheten 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §179 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska förvärva fastigheten Kummelnäs 
1:854 enligt föreslaget köpeavtal.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 254 KFKS 2015/698-790 

Ingen utdelning från stiftelsen Sociala Samfonden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att inga medel utdelas från stiftelsen Sociala Samfonden från 
och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2020.  

Ärende 
Kommunfullmäktige förvaltar en stiftelse kallad Sociala Samfonden. Fondens årliga 
avkastning har blivit allt lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt 
göra utdelningar i enlighet med fondens stadgar. Avkastningen som finns att fördela är 
lägre än kostnaderna för annonsering och övrig administration. Eftersom det inte finns 
någon stadgad upplösningsrätt för Sociala Samfonden kan den enbart upplösas enligt de 
fyra förutsättningar som anges i stiftelselagen kapitel 6 paragraf 5. Tre av dessa är redan 
uppfyllda. Den fjärde förutsättningen är att stiftelsen inte kan främja sitt ändamål under de 
senaste fem åren. Detta kan uppnås om ingen utdelning görs fem år i rad. Detta är femte 
året som inga medel utbetalats. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §180 
Socialnämnden den 25 april 2019 §57 
Tjänsteskrivelse från omsorgsenheten den 7 april 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §180 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inga medel utdelas från stiftelsen Sociala Samfonden från 
och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2020.  
Beslut i socialnämnden den 25 april 2019 §57 
Socialnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 
stiftelsen Sociala Samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2020. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
 
- - - - -  
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§ 255 KFKS 2019/369 

Tertialbokslut 1 år 2019 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns tertialbokslut 1 för 2019. 
 

Ärendet 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till april på 259 miljoner kronor 
ligger resultatet 172 miljoner kronor högre än vad som hade beräknats i budgeten. 
Reavinster och andra försäljningsintäkter på 240 miljoner kronor ligger bakom det positiva 
resultatet. För helåret 2019 prognostiseras ett samlat resultat på 468 miljoner kronor, vilket 
är 200 miljoner kronor högre än årsbudgeten på 269 miljoner kronor. Även för helåret är 
det reavinster på 408 miljoner kronor som är den främsta förklaringen till det positiva 
resultatet. 
 
Desto sämre ser det ut för nämnderna och deras verksamheter. Periodens resultat visar på 
en negativ avvikelse på 3 miljoner kronor jämfört med budgeterat. För helåret 
prognostiserar verksamheterna en negativ avvikelse på 41 miljoner kronor mot budget. 
Fyra nämnder, kommunstyrelsen, miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt socialnämnden, prognostiserar underskott på helåret. Arbets- och 
företagsnämnden och utbildningsnämnden prognostisera stora överskott för 2019. Övriga 
nämnder visar för helåret ett resultat enligt budget eller visar på överskott.  
 
Skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli lägre än 
budgeterat. 
 
Kommunen har vid utgången av april en låneskuld på 1,4 miljarder kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 387 miljoner kronor.  
 
En sammanfattande analys av nämndernas verksamhetsresultat visar att den övergripande 
måluppfyllelseanalysen ser ut att bli god för året. Uppföljningen av kommunens finansiella 
resultatindikatorer visar att en av fyra finansiella resultatindikatorer uppfylls för perioden.  
 
Den totala sjukfrånvaron per den sista mars var 7,4 procent. Det är en minskning med 0,5 
procentenheter jämfört med motsvarande period 2018. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 17 juni 2019 § 213 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 21 maj 2019 
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Bilaga 1 Tertialbokslut 1 2019 för Nacka kommun. 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 17 juni 2019 § 213 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
tertialbokslut 1 för 2019. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Protokollsanteckning 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Utfallet för perioden är 259 miljoner kronor, vilket är högre än vad som beräknats i 
budgeten. Intressant är att se att reavinster och andra försäljningsintäkter står för 240 
miljoner kronor av resultatet. Följaktligen är det hela 92,66% av det positiva utfallet som 
kommer av försäljning av egendom. På samma sätt som Moderaterna och en del 
allianspartier blev varse i Danderyd är detta ingen hållbar ekonomisk politik. Den som 
säljer sina fasta tillgångar har oftast mycket pengar på fickan tillfälligt, men det är en glädje 
som inte varar länge. På helåret beräknas också ett resultat på 468 miljoner kronor varav ca 
90% är från försäljning. 
 
Vi noterar också att Kommunstyrelsen, Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, Natur- och 
trafiknämnden och Socialnämnden förväntas har stora underskott. 
 
Mest anmärkningsvärt är att av kommunfullmäktiges målindikatorer har hela 74,6% inte 
mätts, kunnat mätas eller åtminstone inte redovisats. Därför går det med god fog att hävda 
att Kommunfullmäktiges kontrollfunktion över nämndernas verksamhet med mätbara 
målindikatorer till stor del har ej fungerat under den här tertialen. Detta är särskilt allvarligt 
då kvalitetsbrister och uteblivna resultat från beslutade satsningar riskerar att gå obemärkt 
förbi.” 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 256  KFKS 2018/68 

Investeringsbeslut och -sammanställning Tertialbokslut 
1 2019 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om föreslagna investeringsmedel netto om 220,5 miljoner 
kronor. Det innebär att investeringen om 35 miljoner kronor utgår med anledning av 
kommunstyrelsens beslut §207 om återremittering, samt att kommunfullmäktige istället 
beviljar investeringsmedel om 3 miljoner kronor för samordning och behovsutredning för 
förskola, skola, sporthallar, sju-spelarplan samt undersöka möjligheterna till ytterligare 
fotbollsplan inom Sickla skolområde, projektnummer 98100394. 
 
Kommunfullmäktige noterar i övrigt den totala investeringssammanställningen enligt 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärendet 
Investeringsbudgeten för 2019 prognostiseras till 1,2 miljarder kronor. Det ackumulerade 
utfallet till och med tertial 1 uppgår till 387 miljoner kronor. 
 
Om investeringsbeslut fattas enligt stadsledningskontorets förslag kommer de pågående 
investeringarna omsluta 2,9 miljarder kronor för åren 2019-2023 och senare.  
 
På kommunstyrelsens sammanträde den 3 juni 2019 §207 beslutades om återremittering av 
ärendet Framtagande av systemhandlingar för Sickla skolområde på västra Sicklaön med följande 
motivering: Parallellt med projekteringen för en ny skola pågår ett detaljplanearbete för 
skolan, idrottsanläggningar och nya bostadskvarter. Ett förslag till detaljplan väntas ställas 
ut för granskning Q3 2019. Ärendena behöver samordnas. I det vidare arbetet behöver 
man klargöra storleken på nya skolan och när den behövs och säkerställa god utemiljö för 
eleverna. Även tillgång till idrottsanläggningar på västra Sicklaön behöver klargöras, bl. a 
bör man redovisa konsekvenserna av om ytterligare en fotbollsplan tillskapas vid Sickla 
skola alternativt i den kommande Kyrkviksparken eller på annan central plats. 
 
Utifrån denna återremittering beviljar kommunfullmäktige istället investeringsmedel om 3 
miljoner kronor för samordning och behovsutredning för förskola, skola, sporthallar, sju-
spelarplan samt undersöka möjligheterna till ytterligare fotbollsplan inom Sickla 
skolområde, projektnummer 98100394. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 17 juni 2019 § 214 
Tjänsteskrivelse från controllerenheten den 4 juni 2019 
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Bilaga 1 Investeringsbeslut och sammanställning Nacka kommun totalt vid tertialbokslut 1 
år 2019. Övriga bilagor till investeringsbesluten finns publicerade på www.nacka.se 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 17 juni 2019 § 214 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta om föreslagna 
investeringsmedel netto om 220,5 miljoner kronor. Det innebär att investeringen om 35 
miljoner kronor utgår med anledning av kommunstyrelsens beslut §207 om återremittering, 
samt att kommunfullmäktige istället föreslås bevilja investeringsmedel om 3 miljoner 
kronor för samordning och behovsutredning för förskola, skola, sporthallar, sju-spelarplan 
samt undersöka möjligheterna till ytterligare fotbollsplan inom Sickla skolområde, 
projektnummer 98100394. 
 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att i övrigt notera den totala 
investeringssammanställningen enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Yrkanden 
Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Christina Ståldal 
(NL) och Esa Örmä (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag med följande ändring: 
 
I bilaga 2, Exploateringsbudget Nacka stad, T1 2019 – alla projekt, till tjänsteskrivelsen från 
exploateringsenheten Nacka stad daterad den 8 maj 2019 ska följande poster utgå: 

 projektnummer 99925600 med projektbeskrivning Ryssberget [9256] 
 projektnummer 93102495 med projektbeskrivning Henriksdal etapp 1 

 
Mats Gerdau (M) yrkade att projektet Ryssberget 9256 ska kvarstå. 
 
Christina Ståldal yrkade, med instämmande av Esa Örmä, även på följande ändring: 
 
Att projektet Erstavik 25:38, Morningside Marina [9535] i bilaga 2 Exploateringsbudget Nacka, 
T1 2019 – alla projekt till tjänsteskrivelsen från exploateringsenheten Nacka, daterad den 8 
maj 2019 ska utgå. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Lisa Rasmussens och Christina Ståldals yrkanden beslutade 
kommunfullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag och Mats Gerdaus yrkande. 
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Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets kommunfullmäktigegrupp 
och ingav följande. 
 
” Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för vårt yrkande att posterna för Ryssbergen och Henriksdal 
etapp 1 (i bilagan 5 c) utgår från förteckningen över investeringsobjekt. 
 
Vänsterpartiet anser inte att planerna för Ryssbergen eller Henriksdal 1 är bra. Vi hade 
också velat föreslå att lyfta ut objektet ”Erstavik 25:38, Morningside Marina” (i bilagan 4) 
om det inte vore för att det har gått så långt med det projektet att det inte är bra att stoppa 
det nu.” 
 
Esa Örmä reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas 
kommunfullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Vi reserverar oss emot följande projekt: 
- 93102495 Henriksdal etapp 1 
- 99925600 Ryssberget [9256] 
Dessa naturområden måste bevaras för kommande generationer.” 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistans kommunfullmäktigegrupp 
och ingav följande. 
 
”Nackalistan yrkar avslag på följande byggexploateringar: Morningside Marina, Ryssbergen 
och planområde 1 i Henriksdalsområdet. I de båda sistnämnda fallen så är det just för att vi 
inte vill att det byggs så mycket och förhållandevis storskaligt på för invånarna värdefull 
naturmark. I fallet Morningside Marina är projektet behäftat med så många brister att det 
inte borde byggas. Nackalistan har utvecklat bristerna i tidigare protokollsanteckningar.” 
 
 
- - - - - 
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§ 257 KFKS 2018/1086 

Motion - Lekvärdesfaktor för förskolors utemiljöer 
Motion den 19 november 201 av Ninni Lindberg och Pascal Fall (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram ett bedömningsverktyg av typen 
lekvärdesfaktor för förskolornas gårdar för att uppfylla barns behov av kvalitativa 
utemiljöer.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 207 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 150 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 1 april 2019 
Bilaga 1 Motion  
Bilaga 2 Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 § 72  
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten den 1 mars 2019  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 207 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 150 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Dessa bör utvärderas och arbetas in i fortsatt 
planering av förskolegårdar. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 § 72 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen som bör utvärderas och tas in i fortsatt 
planering av förskolegårdar. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - -  
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§ 258 KFKS 2018/1207 

Motion - Förebyggande arbete för personer med 
funktionsvariation 
Motion den 17 december 2018 av Majvie Swärd m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka arbetar aktivt med förebyggande insatser för att förbättra 
hälsan för personer med funktionsvariation.  

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 208 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 151 
Socialnämnden den 26 mars 2019 § 41 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten den 7 mars 2019  
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 208 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 151 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom 
det redan finns ett pågående aktivt hälsoarbete för personer med funktionsnedsättning. 
Beslut i socialnämnden den 26 mars 2019 § 41 
Socialnämnden föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom det 
redan finns ett pågående aktivt hälsoarbete för personer med funktionsnedsättning. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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§ 259 KFKS 2018/1205 

Motion - Förslag om en klimatsamordnare i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Christina Ståldal m. fl (NL)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun tillsätter en tjänst som klimatsamordnare med 
mål att starta en nämndverksamhet med miljöfrågor, även kallat miljönämnd.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 209 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 152 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och miljöenheten den 27 februari 2019 
Bilaga 1 Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 209 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 152 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att tillsätta en tjänst som 
klimatsamordnare och att utreda budgeteten för ett inrättande av en miljönämnd. 
Kommunfullmäktige noterar att tjänstemannaorganisationen och det nyinrättade 
miljöutskottet arbetar i linje i vad som föreslås i motionen. Därför finns det inget behov 
med att tillsätta en tjänst som klimatsamordnare. 
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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§ 260 KFKS 2019/93 

Motion – Förslag om p-bevakning 
Motion den 28 januari 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionären anför att fordon med karaktär av skrotbilar, eller med mycket omfattande 
obetalda p-böter, eller med körförbud, eller ägda av s k "bilmålvakter" som kan ha 
dussintalsoförsäkrade fordon i register är några exempel på ett ökande problem för Nacka 
kommun och att kommunen behöver göra mer för att hjälpa Polisen.  

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §210 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 153 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 § 46 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 4 mars 2019  
Motionen  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 210 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 153 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom kommunen redan har god 
kontroll på bötfällda fordon och fordonsvrak samt att föreslagen hantering i motionen är 
myndighetsutövning och därmed inte kan delegeras till extern avtalspart. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 §46 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom kommunen redan har god 
kontroll på bötfällda fordon och fordonsvrak samt att föreslagen hantering i motionen är 
myndighetsutövning och därmed inte kan delegeras till extern avtalspart. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - -  



 88  
 17 juni 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 261 KFKS 2019/95 

Motion- Tiggeriförbud i Nacka 
Motion den 28 januari 2019 av Esa Örmä m.fl. (SD)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Det finns stöd i en dom som meddelades av Högsta förvaltningsdomstolen den 17 
december 2018 att besluta om föreskrift med tiggeriförbud i de lokala 
ordningsföreskrifterna. Förutsättningarna är att föreskriften är tydlig och omfattar 
avgränsade geografiska områden där föreskriften verkligen behövs och därmed inte är för 
långtgående eller för ingripande. Då kommunfullmäktige nyligen har beslutat (den 4 mars 
2019 § 77) om nya lokala ordningsföreskrifter och det i samband med detta dessutom 
framställdes ett yrkande om tiggeriförbud som avslogs, beslutas därför att förslagen i 
motionen avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 211 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 154 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 8 april 2019  
Motionen 
Protokollsutdrag från natur och trafiknämnden den 26 mars 2019 § 47 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 13 mars 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 211 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 154 
Kommunstyrelsen förslog kommunfullmäktige att avslå motionen då sakfrågan redan har 
behandlats och avslagits i fullmäktige i samband med ärende om lokala 
ordningsföreskrifter. Motionen är därmed slutbehandlad. 
Beslut i natur och trafiknämnden den 26 mars 2019 §47 
Natur och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen då sakfrågan redan har behandlats och avslagits i 
fullmäktige i samband med ärende om lokala ordningsföreskrifterna. Motionen är därmed 
slutbehandlad. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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§ 262 KFKS 2019/97 

Motion - Markanvisningstävling för plusenergihus 
Motion den 28 januari 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att fullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra en 
markanvisningstävling för ett ”plusenergi-flerbostadshus”, d.v.s. ett hus som producerar 
mer energi än vad det gör av med. Motionärerna vill främja det klimatsmarta byggandet i 
Nacka och lyfter fram exempel på byggda och kommande plusenergihus på andra platser i 
Sverige. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §212 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 155 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 15 april 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 212 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 155 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att marknaden redan idag producerar energieffektiva hus och 
att motionen därmed anses färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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§ 263 KFKS 2019/254 

Motion - Medlemskap i Carbon Neutral Cities Alliance  
Motion den 4 mars 2019 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionären föreslår att Nacka kommun ska ansöka om att bli en del av Carbon Neutral 
Cities Alliance (CNCA). Carbon Neutral Cities Alliance är ett internationellt nätverk av 
städer som alla eftersträvar en minskning av utsläppen av drivhusgaser med 80–100 
procent fram till år 2050 eller tidigare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 27 maj 2019 §213 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 156 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och miljöenheten den 4 april 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 213 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2019 § 156 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att 
ansöka om medlemskap i Carbon Neutral Cities Alliance med anledning att Nackas har 
medlemskap i Eurocites där miljö- och klimatfrågorna redan är prioriterade.  
Motionen är med detta färdigbehandlat.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - -  
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§   264 KFKS 2018/1117 

Motion – Dansbana i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Vänsterpartiet har inkommit med ett förslag utreda och anlägga en dansbana i Nacka.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §181 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 6 maj 2019 
Bilaga 1  Motionen 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 24 april 2019 §67 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §181 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan finns flera dansbanor i kommunen, och att det 
finns andra investeringar som är viktigare än att bygga fler dansbanor. Förslaget i motionen 
är uppfyllt. Motion är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 24 april 2019 §67 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan finns flera dansbanor i kommunen, och att det 
finns andra investeringar som är viktigare än att bygga fler dansbanor. Förslaget är 
motionen är uppfyllt, och den är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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§  265  KFKS 2018/1106 

Motion – Insamling av matavfall 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen inför en obligatorisk insamling av matavfall. Genom att 
samla in matavfallet kan det användas som råvara för biogas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §182 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 29 april 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 §48 
Bilaga 3 Synpunkter från Nacka vatten och avfall AB den 23 januari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019, §182 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige noterar att insamlingssystemet kan komma att göras om med 
anledning av nya krav på producenterna avseende fastighetsnära insamling av 
förpackningar och returpapper. Med anledning av de nya kraven finns det skäl att se över 
hur kommunen ska utforma och synkronisera insamlingen av matavfall tillsammans med 
producenternas insamling av förpackningar och returpapper. En förändring av 
avfallsföreskrifterna, i syfte att göra matavfallsinsamling obligatorisk för hushållen, är en 
suboptimering och är därmed inte aktuell innan det är klarlagt hur insamlingssystemet 
kommer utformas. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 §48  
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget i motionen med 
motivering att under 2018 har lagstiftningen ändrats. Insamlingssystemen kommer behövas 
göras om under de närmaste åren och insamlingen av matavfall bör samordnas med 
fastighetsnära insamling av förpackningar och returpapper. 
 



 94  
 17 juni 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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§   266 KFKS 2018/1113 

Motion – Grillplatser i Nackas fritids-och grönområden 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Vänsterpartiet har inkommit med en motion angående inrättandet av grillplatser i alla 
kommunens fritids- och grönområden. I nuläget finns 33 stycken allmänna grillplatser runt 
om i kommunen. Under 2019 planeras för en ny grillplats vid Långsjön och Abborrträsk 
naturreservat samt en upprustning av grillplatsen vid Tattby naturreservat. Förslaget i 
motionen bedöms därför redan vara uppfyllt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 183 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 24 april 2019 §68 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 10 april 2019 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 183 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det idag finns 33 grillplatser runt om i kommunens 
grönområden. Förslaget i motionen är uppfyllt. Motion är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 24 april 2019 § 68  
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det idag finns 33 grillplatser runt om i kommunens 
grönområden. Förslaget i motionen är redan och uppfylld och den därmed 
färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - -  
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§   267 KFKS 2018/1104 

Motion – Förslag på simundervisning 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska införa simskolor sommartid vid kommunens 
allmänna utebad och att nyanlända erbjuds simundervisning som en del i deras 
introduktion i kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §184 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 29 april 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från arbets-och företagsnämnden den 13 mars 2019 §24 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 13 mars 2019 §20 
 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019, §184 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då det redan erbjuds simskola på fritiden 
samt en särskild satsning på kvinnor som uppfyller intentionerna i motionen. 
Kommunfullmäktige noterar vidare att det finns flera olika bidrag inom kommunen för 
föreningar att söka, bland annat avseende integrationsfrämjande aktiviteter för nyanlända, 
samt möjlighet för föreningar att bedriva simskoleverksamhet under sommarloven vid 
allmänna utomhusbad. 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 13 mars 2019 §24 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen, i den del som avser att nyanlända ska 
erbjudas simundervisning som en del i deras introduktion i kommunen, eftersom det 
utöver den simundervisning som redan erbjuds i kommunens simhallar redan finns 
möjlighet för föreningar att ansöka om projektbidrag för inkludering för att anordna 
simundervisning för nyanlända. 
Beslut i fritidsnämnden den 13 mars 2019 §20 
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Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut:  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att det ska inrättas simskolor utomhus, 
eftersom det redan erbjuds simskola i kommunens simhallar samt att föreningar kan 
bedriva simskoleverksamhet vid allmänna utomhusbad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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§   268 KFKS 2018/1213 

Motion – Kretsloppspark i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP)  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka vatten och avfall AB får i uppdrag att inom ramen för 
någon av Nackas befintliga kretsloppsparker, som ett pilotprojekt, även integrera 
renovering, reparation och försäljning i verksamheten. 
 
Det finns redan idag möjlighet att lämna saker för återbruk på samtliga tre 
kretsloppscentraler i Nacka.  Därutöver finns flera organisationer och företag i Nacka som 
ägnar sig åt renovering, reparation och försäljning av återvunna varor. Mot denna bakgrund 
behövs inget pilotprojekt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen 3 juni 2019 §185 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 30 april 2019 
Bilaga 1 Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §185 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan idag finns möjlighet att lämna saker för återbruk 
på samtliga tre kretsloppscentraler i Nacka. Därutöver finns flera organisationer och 
företag i Nacka som ägnar sig åt renovering, reparation och försäljning av återvunna varor. 
Mot denna bakgrund behövs inget pilotprojekt och motionen anses färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
 
- - - - -  
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§   269 KFKS 2018/1217 

Motion - Utnyttja tredimensionell fastighetsbildning och 
hitta nya ytor i Nacka stad 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm med flera (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Sidney Holm med flera (MP) föreslår i en motion att kommunen inventerar möjliga 
utrymmen där nya fritids- och idrottytor skulle kunna tillkomma exempelvis genom 
tredimensionell fastighetsbildning samt genom ändringar i befintliga detaljplaner.  
 
Enheten för strategisk stadsutveckling föreslår, i enlighet med enhetens utredning och 
bedömning och kommunstyrelsens beslut från den 1 april 2019 §121 avseende ett liknande 
politikerinitiativ från Gunilla Grudevall-Steen (L), som inkom den 27 augusti 2018, att det 
kommer göras en inventering av platser för framtida idrottsanläggningar vilken samordnas 
och synkroniseras med en aktualiserad kapacitetsutredning. I inventeringen beaktas 
tredimensionell fastighetsbildning som en möjlighet för att tillskapa centralt belägna och 
yteffektiva anläggningar för idrotts- och fritidsverksamhet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §186 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den7 maj 2019 
Bilaga  Motionsförslag för att hitta nya ytor i Nacka stad 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §186 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning om att kommunen har 
initierat en inventering av platser för framtida idrottsanläggningar i samband med 
aktualisering av kapacitetsutredningen för tillskapandet av nya idrottsanläggningar. I 
inventeringen beaktas tredimensionell fastighetsbildning som en möjlighet. 
 
Motionen anses därmed bifallen. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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§  270 KFKS 2018/1212 

Motion – Planering av fler bostäder för äldre i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen planerar för ett ökat antal bostäder för seniorer med 
varierad upplåtelseform, utformning och storlek på lägenheter.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §187 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 6 maj 2019 
Bilaga 1  Motion från Sidney Holm, (MP) m.fl. daterad den 17 december 2018.  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 27 mars 2019, §17 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §187 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
Beslut i äldrenämnden den 27 mars 2019 §17  
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
  



 102  
 17 juni 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§   271 KFKS 2018/1210 

Motion - Klimatneutral betong 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 17 december 2018. Motionärerna 
föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska stötta Betonginitiativet genom 
att i all upphandling efterfråga den betong som har lägst klimatpåverkan samt att 
kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen ska undersöka vilka politiska styrmedel 
som är möjliga för att få olika byggaktörer i Nacka att använda betong med så låg 
klimatpåverkan som möjligt.  
 
Ett av kommunens miljömål är att Nacka ska bidra till att minska den globala 
klimatpåverkan genom att sänka sina direkta och indirekta utsläpp av växthusgaser. 
Kommunens främsta möjlighet att påverka för ökad klimathänsyn inom bygg- och 
anläggning är via kravställning i upphandling. Inköp av betong sker dels inom ramen för 
stadsutvecklingsprojekt och dels inom ramen för projekt och reinvesteringar i 
konstruktioner, exempelvis kommunala väg- och brokonstruktioner.  
 
Exploateringsenheten Nacka stad tar nu fram ett förslag till miljöplan som ska att innehålla 
miljökrav vid utförande av entreprenader, bland annat innehållande miljökrav kring 
betongens klimatbelastning. Att inom ramen för stadsbyggnadsprojekt följa de förslag på 
miljökrav som ställs i den föreslagna miljöplanen är ett första steg för att uppnå minskad 
klimatpåverkan från betong. Även när det gäller reinvesteringar och projekt inom ramen 
för natur- och trafiknämnden borde det finnas utrymme att ställa krav på betong vid 
upphandling. Materialens beständighet en viktig faktor att ta i beaktande sett till total 
miljöpåverkan. För att säkerställa långsiktigt hållbara teknik- och materialval samt stimulera 
innovation bör det vid upphandling ställas funktionsbaserade krav ur ett 
livscykelperspektiv. Vidare är kostnaden en avgörande faktor.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ansluter sig till Betonginitiativet, att det i 
kommande riktlinjer för miljökrav för entreprenader, reinvesteringar och 
stadsbyggnadsprojekt ska ställas krav för att uppnå minskad klimatpåverkan från 
betonganvändning samt att privata aktörer ska stimuleras att också ställa miljökrav på den 
betong de använder. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §188 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 7 maj 2019 
Bilaga  Motion ”Klimatneutral betong?” av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019, §188 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen anses bifallen på så sätt att kommunen ansluter 
sig till Betonginitiativet, att det i kommande riktlinjer för miljökrav för entreprenader, 
reinvesteringar och stadsbyggnadsprojekt ska ställas krav för att uppnå minskad 
klimatpåverkan från betonganvändning samt att privata aktörer ska stimuleras att också 
ställa miljökrav på den betong de använder. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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§   272 KFKS 2019/253 

Motion – Narkotikahundar i skolor och på fritidsgårdar 
Motion den 4 mars 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att möjligheterna för att använda narkotikahundar i drogförebyggande 
syfte på kommunens skolor och fritidsgårdar utreds, samt att det utformas förslag på hur 
narkotikahundar kan användas i drogförebyggande syfte på kommunens skolor och 
fritidsgårdar. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 juni 2019, §189 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och Välfärd samhällsservice den 24 april 2019 
Bilaga 1 Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019, §189 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige noterar den utredning som gjorts i tjänsteskrivelsen om 
förutsättningar för användande av narkotikahundar i kommunens verksamheter.  
Kommunfullmäktige uppmanar polisen att medverka i brottsförebyggande arbete med 
bland annat narkotikahundar på skolorna och fritidsgårdarna. Motionen föranleder ingen 
ytterligare åtgärd.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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§ 273 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Anmälningar 2019-06-17 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Information om SKLs ordinarie konferens 
den 27-28 november 2019 

 

  
 
 
- - - - - 
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§ 274 

Anmälningar från revisorerna 
Det fanns inga anmälningar från revisorerna till sammanträdet. 
 
 
- - - - - 
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§  275 KFKS 2019/582 

Motion – Socialt bokslut till årsredovisning 
Motion den 17 juni 2019 från Amanda Sandholm m.fl. (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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§   276 KFKS 2019/583 

Motion – Införandet av ett öppet och sökbart diarium 
Motion den 17 juni 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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§ 277 KFKS 2019/585 

Motion – Kurser i graffitimålning 
Motion den 17 juni 2019 av Helena Westerling m.fl. (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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§  278 KFKS 2019/586 

Motion – Miljömål och biologisk mångfald i planering av 
nya parker i Nacka 
Motion den 17 juni 2019 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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§ 279 KFKS 2019/587 

Interpellation – Kommunens arbete med invånarnas 
konsumtionsbaserade utsläpp 
Interpellation den 17 juni 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande 
och kommunstyrelsens miljöutskotts ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

 
- - - - - 
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§ 280  KFKS 2019/588 

Interpellation – Kostnader för överdäckning av 
Värmdöleden 
Interpellation den 17 juni 2019 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

 
- - - - - 
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§ 281 KFKS 2019/589 

Interpellation – Verksamhetslokaler vid byggandet av 
nya bostadsområden 
Interpellation den 17 juni 2019 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
 
- - - - - 
 
 


